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През септември миналата година те са били 108, сега техният 
брой е нараснал до 135. Същевременно намалява броят на депозитите 
на домакинствата, показват данни на БНБ.

ъжно е, че трагичен инцидент на 
граничната бразда става повод за по-
редна порция оправдания, политиче-
ски измишльотини и цинизъм дори.

Чухме, че уж новото съоръжение 
на границата било технически до-
бро, но трябвало да се допълва. и се 
кърпело малко по малко. Че много от 
камерите не работят, както и датчи-
ците и сензорите. Че хората, които 
патрулират, не познавали нещата на 
място.

нужна е нова ограда, каза зам. 
главен секретар на МвР. Бивш зам.-
шеф на Граничната полиция, отгова-
рящ за миграцията, рече, че новата 
директорка на граничните полицаи 
подвеждала ръководството на МвР. 
тя пък каза, че 14 гранични полицаи 
се проверяват за “съпричастност към 
трафика на мигранти”. служебният 
премиер Гълъб Донев се засегна от 
критиките към служебното прави-
телство за състоянието по границата 
и установи, че те били “проява на 
неуважение към българските граж-
дани”.

Междувременно телевизионните 
екрани бяха обсебени от първата по-
литическа сила - Даниел Митов, тома 
Биков, томислав Дончев... и нито 
един от тях не призна вина дори за се-
кунда, не изпита покаяние за лошата 
ни граница, за смъртта на младия по-
лицай, за собственото си управление 
и разбитата държава. А кой построи 
калпавото съоръжение?!

т
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независимо от това дали 
ще има или не правителство, 
бюджет трябва да има, зая-
ви лидерът на БсП корнелия 
нинова на срещата с “Про-
дължаваме промяната”. тя 
уточни, че разговорите не са 
за кабинет, а за търсене на га-
ранции за хората и икономи-

ката. искаме силен социален 
пакет, който да гарантира уве-
личение на доходите, грижа за 
деца, млади хора и семейства, 
работници, енергийно бедни, 
пенсионери и уязвими хора, 
както и подкрепа за икономи-
ката, подчерта нинова.

ПГ “БсП за България” по-

иска оставката на служебния 
вътрешен министър заради 
тежкия инцидент, при който 
беше убит граничният поли-
цай Петър Бъчваров. Прези-
дентът да предприеме дейст-
вия, ако самият Демерджиев 
не поеме лична отговорност, 
призова иван иванов.

От левицата се обявиха ка-
тегорично срещу решението 
на мнозинството в парламен-
та, с което се възлага на пра-
вителството да започне про-
цедура по лицензирането на 
неруско ядрено гориво в АеЦ 
“козлодуй”.

и без кабинет 
трябва бюджет
БСПепротивлицензиранетона
нерускоядреногоривовАЕЦ„Козлодуй”

ВсеКи четВърти
еВропеец 
принуден да затяга 
Колана

блс настояВа 
за остаВКата 
на упраВителя 
на нзоК 

проф. любомир 
халачеВ
с наградата
„елин пелин”

републиКанци 
и демоКрати
на Кантар
на изборите

Ина МИХАЙЛОВА

Стр. 2, 3 и 5

топлофиКациите 
няма 
да исКат 
посКъпВане

вкадър

корнеЛиянинова:

Снимкабта

С минута мълчание, включени светлини и сирени на служебните автомобили 
пред сградата на Областната дирекция на МВР в Разград полицейски служители 
отдадоха почит на загиналия свой колега от ГД “Гранична полиция” Петър Бъчваров
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ПГ "БСП за България" по-

иска оставката на служебния 
вътрешен министър Иван Де-

мерджиев заради тежкия ин-

цидент, при който беше убит 
граничният полицай Петър 
Бъчваров. това обяви вчера 
депутатът от левицата Иван 
Иванов пред журналисти в 
нС. По думите му е очевидно 
несправянето на политиче-

ското ръководство на мвР и 
е логично в тази ситуация да 
се поеме персонална отговор-

ност. 

Иванов призова президен-

та да предприеме действия по 
отзоваването на Демерджиев, 
ако самият министър не счита 
за необходимо да понесе лич-

на отговорност.
"нашата оценка за ръко-

водството на министерството 
на вътрешните работи е не-

гативна още от провелите се 
избори, защото считаме, че не 
беше упражнен необходимият 
контрол и мвР на практика 
абдикира от този процес", ко-

ментира Иванов. Според него 
случилото се на границата 
между България и турция е 
сериозен удар върху държав-

ността и върху авторитета на 

министерството. "Факт е, че 
откакто служебният кабинет 
управлява, мигрантският по-

ток е изключително засилен. 
Имаме два сериозни инциден-

та, завършили трагично със 
смърт", припомни Иванов.

Промените надолу по 
структурите също не са ефи-

касни и са довели до още по-
голяма деморализация и не-

възможност личният състав 
да бъде окомплектован както 
с необходимата екипировка, 
така и с попълването на неза-

етите бройки.
За оставката на служебния 

вътрешен министър намекна 
преди дни лидерът на ГеРБ 

Бойко Борисов. тя бяха по-

твърдена вчера и от депутата 
от партията му Даниел митов. 
Искаме оставката на Иван Де-

мерджиев, който носи поли-

тическата отговорност, и тази 
на главния секретар на мвР, 
който носи оперативната отго-

ворност, поясни той. Според 
митов липсва координация 
между българското правител-

ство и турция и Гърция оче-

видно. 
Според съпредседателя на 

"Демократична България" ген. 
Атанас Атанасов проблеми-

те с мигрантския поток са се 
натрупали през годините. "За 
граничната ограда бяха похар-

чени 200 млн. тези негативни 
последици не са вследствие от 
работата на Демерджиев, те са 
от времето на ГеРБ, така че 
Борисов да не бяга от отговор-

ност", подчерта той.
Лидерът на ДПС муста-

фа карадайъ пък смята, че 
Демерджиев няма никаква 
вина за убийството на грани-

цата. Според него става дума 
за тежко криминално деяние. 
той обаче призна, че трябва 
да се укрепи оградата по гра-

ницата, а охраняващите я да се 
снабдят с пълна екипировка и 
снаряжения.

Съпредседателят на "Про-

дължаваме Промяната" кирил 
Петков защити Демерджиев. 
трябва да се опитваме да ре-

шаваме истинските въпроси, 
а не да се фокусираме върху 
един човек, който е на поста 
от няколко месеца, заяви той. 
Според Петков трябва да се 
види как може да се укрепи 
оградата и да се увеличи броят 
на хората, които я охраняват. 
той припомни, че по време на 
неговото управление минис-

терството на отбраната е дало 
до 500 човека да помагат на 
граничната полиция. 

Парламентът намали вчера 
глобите за клевета и обида с 
поправки в наказателния ко-

декс (нк) на първо четене. Из-

мененията се наложиха заради 
осъдителни решения срещу 
България в европейския съд 
по правата на човека, с които 
са били установени наруше-

ния на свободата на изразява-

не на мнения.
в мотивите към законо-

проекта са цитирани конкрет-

но дела, заведени пред ев-

ропейския съд от български 
журналисти. У нас те са били 
осъдени за клевета заради 
свои статии, в които са отра-

зили скандал с деца, приети в 
елитни гимназии в Бургас без 
изпит. евромагистратите оба-

че са преценили, че наложени-

те на журналистите санкции 
са били непропорционални.

в стария текст на нк кле-

ветата и обидата на длъжност-

но лице или представител на 
обществеността се наказваше 
с глоба от 1000 до 3000 лв., 
а клеветата - от 3000 до 7000 
лв. Със законовите промени 
тези минимални прагове отпа-

дат и долният за обида става 
500 лв., а за клевета - 1000 лв. 
Предвижда се освобождаване 
от наказателна отговорност и 
налагане на административ-

но наказание, когато обект на 
обида или клевета е орган на 
властта.

Парламентът гласува про-

мени в текстове в нк, с които 
се утежняват наказанията за ре-

дица престъпления по расист-

ки или ксенофобски подбуди 
- отвличане, оскверняване на 
религиозен храм или надгро-

бен паметник и др. Предвижда 
се наказателна отговорност и 
за публично оправдаване или 
отричане на престъпление, из-
вършено по начин, който може 
да подбуди към омраза или на-

силие срещу етнически, рели-

гиозни, расови и др. групи.

вандали посегнаха на къ-

щата на писателя Димитър та-

лев в софийското село Бистри-

ца. те са хвърляли камъни и са 
счупили прозорци. Фасадата 
на къщата е засегната, вход-

ната врата е надраскана, нане-

сени са щети и по оградата на 
имота.

в къщата е бил климент та-

лев, който е внук на писателя 
Димитър талев. той обясни, 
че се е опитал да спаси имо-

та при нападението, сложил 
е картони, затворил капаците 
на прозорците, за да предпази 
стъклата. Дъщеря му, която 

била с него, изпаднала в шок. 
талев викнал полиция, но тя 
дошла след час и половина и 
вандалите вече били избягали.

По думи на кмета на Би-

стрица Самуил Попов това не е 
първият вандалски акт в окол-

ността. Според него извърши-

телите са младежи, на които е 
направил забележка, че нару-

шават обществения ред.
 от столичната полиция по-

сочват, че за посегателството 
срещу дома на Димитър талев 
са предприети действия по ус-

тановяване на всички факти и 
обстоятелства.

Зам.- председателят на нС на БСП Атанас Зафиров 
връчи наградата "Димитър Благоев" за научни и по-

литически разработки и за изследване на съвременния 
социализъм на проф. максим мизов.

това стана по време на представянето на книгата 
"Съпротивата", съставена от марин калонкин, в цен-

тралата на БСП. Гости на събитието бяха Иван таков, 
председател на ГС на БСП, Габриел вълков, пред-

седател на младежкото обединение, Петър велчев, 
председател на Съюза на военноинвалидите и воен-

нопострадалите, както и двама останали живи парти-

зани, участници в антифашистката съпротива - Иван 
витанов и Григор Гюров. на събитието присъства и 
председателят на областния съвет на БАС в Стара За-

гора трифон митев, който помогна за отпечатването 
на сборника. Присъстващите бяха приветствани от 
евгений Белий, председател на БАС. "Сборникът "Съ-

протива" заслужава внимание, защото в него е казана 
истината за организираната партизанска антифашист-

ка борба на идеалистите, които искаха свобода и хляб 
за своите братя и щастливо бъдеще за народа ни. той 
ще съхрани спомените за героизма и саможертвата на 
партизаните, ще ги предаде като завет на младостта 
на България, за да няма никога вече фашизъм", заяви 
евгений Белий.

Съставителят на изданието проф. марин калонкин 
от дълги години изследва и пише за антифашистката 
борба и втората световна война. 

БСП поиска оставката  
на служебния МВР-шеф
Президентътдапредприемедействия,акосамиятДемерджиев
непоемеличнаотговорност,призоваИванИванов

  �
Юлия КУЛИНСКА

Вандали посегнаха на къщата  
на Димитър Талев в Бистрица

НС гласува по-ниски глоби  
за клевета и обида

  �
Юлия ИВАНОВА

Атанас Зафиров връчи наградата  
„Димитър Благоев” на проф. Максим Мизов

СнИмканИколайБелалов
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Корнелиянинова:

независимо от това 
дали ще има или не пра-
вителство, бюджет тряб-
ва да има, заяви лидерът 
на бСП корнелия нино-
ва в началото на срещата 
с “Продължаваме Про-
мяната” (ПП) за финан-
совия план за догодина, 
иницирана от левицата. 
тя уточни, че разговори-
те не са за кабинет, а за 
търсене на гаранции за 
хората и икономиката. За 
бСП задача номер едно е 
да се гарантира увеличе-
ние на доходите, грижа за 
деца, млади хора, работ-
ници, енергийно бедни, 
пенсионери и уязвими 
хора, както и подкрепа за 
икономиката. 

За съжаление, служеб-
ният кабинет не пожела 
да внесе нов бюджет, от-
беляза нинова. По думи-
те й този от 2022 г. вече е 
неадекватен на нараства-
щите цени и оскъпяване 
на живота. “Служебният 
кабинет предлага замра-
зяване на доходите при 
растящи цени. ние, като 
социалистическа партия, 
няма как да приемем това. 
нека между първо и второ 
четене на закона за про-
дължаване действието на 
стария бюджет направим 
предложения, с които 
да гарантираме спокой-
ствие на хората и предви-
димост на икономиката”, 
призова нинова. 

“ние държим на си-
лен социален пакет - за 
работниците, особено 
работещи бедни, увели-
чение на минималната 
заплата на 850 лв., децата 
- безплатни учебници и 
лекарства, майчинството 
да следва минималната 
заплата 850 лв., младите 
хора до 26 години да бъ-
дат освободени от данък 
върху заплатите, вауче-
рите за храна да останат 
200 лв., енергийно бедни 
да получат подкрепа, да 
има таван на някои цени, 
преизчисляване на пен-
сии и др.”, обобщи тя.

нинова напомни, че с 
решение от вторник бла-
годарение на бСП под-
крепа за цената на тока 
ще получат училища, 
болници, музеи, църкви, 
читалища, библиотеки. 
“но ни остава да решим 
доходите на хората. 
Подготвили сме нашето 

виждане по тези въпро-
си в две части, които ще 
презентираме. Първата 
включва къде се намира 
българия спрямо другите 
държави-членки на еС 
по отношение на дълг, 
дефицит, бвП и социал-
на програма за българия. 
втората са социалните 
мерки. Предстоят ни сре-
щи и с другите парламен-
тарни групи и вярваме, 
че независимо от това до 
какво ще доведат прего-
ворите за правителство, 
ние ще приемем социа-
лен и стабилен бюджет”, 
подчерта нинова.

ключови показатели 
в макрорамката за бю-
джета бяха представени 
от проф. румен гечев. 
той смята, че трябва да се 
държи бвП да е в грани-
ците около 30%. Според 
проф. гечев дефицитът, 
който е пряко свързан с 
дълга, трябва да е 3 на сто, 
колкото са маастрихските 
критерии, но ако имаме 
такъв от 3,7%, няма да е 
проблем за страната ни. 
той призова да се намерят 
икономическите и поли-
тическите решения, които 
ще позволят ограничаване 
на разходите. “независи-
мо от това, че държави от 
еврозоната вече имат над 
55% разходи от бвП, ние 
е добре да останем близо 
до 40,6 на сто. Залагането 
на ниска инфлация трябва 
да бъде приоритет, който 
да бъде изпълнен с анти-
инфлационна програма, 
въпреки че има фактори, 
които са извън нашия 
контрол”, подчерта проф. 
гечев. той отчете като 
проблем това, че не могат 
да се прогнозират точно 
цените на петрола и газа 
и при негативен сценарий 

трябва да има резервни 
ходове.

Приоритетите на бСП 
в социалната сфера пред-
стави георги гьоков. той 
припомни, че на база на 
усилията на предходното 
правителство е възможно 
минималната заплата да 
стигне до 850 лв., както и 
необлагаемият минимум 
в размер на линията на 
бедност да стане 504 лв. 
“освен тези мерки, иска-
ме еднократната помощ 
при раждане на първо 
дете да бъде 500 лв., при 
второ - 1000 лв. трето -  
1 500, а за майки-студент-
ки - 8 500 лв. Предлагаме 
и еднократна помощ от 
300 лв. за всички деца от 
1 до 4 клас, защото всяка 
държава трябва да може 
да поеме разноските на 
най-малките за начало-
то на учебната година”, 
обясни гьоков.

той отбеляза, че при 
преизчисляването на пен-
сиите през октомври се е 
увеличила неравнопоста-
веността при пенсионе-
рите, тъй като размерът 
на парите им остава за-
висим от осигурител-
ния доход в съответната 
година. Според гьоков 
е важно тази диспропор-
ция да бъде променена. 
важно е и повишаването 
на минималната заплата 
и на доходите на хората, 
поясни той. гьоков от-
ново анонсира идеята за 
плосък данък с необлага-
ем минимум.

Съпредседателят на 
ПП асен василев под-
крепи идеята да се при-
зове служебният кабинет 
да внесе истински, реа-
листичен бюджет, за да 
се реализират програми в 
интерес на хората. той бе 

категоричен, че залагане-
то на социални и инвес-
тиционни програми не 
противоречи на фискал-
ната дисциплина. васи-
лев обясни, че има го-
лямо съвпадение между 
предложените политики. 
“както миналата година 
успяхме да намалим бю-
джетния дефицит, така и 
тази сме на път дори да 
намалим очаквания та-
къв”, каза той. 

експремиерът кирил 
Петков заяви, че поли-
тическата стабилност е 
важна, но не бива да се 
обвързва политиката с 
решаването на реалните 
проблеми на хората. По 
думите му дискусията 
трябва да се случи сега. 
от ПП предлагат 860 лв. 
минимална заплата и да 
се продължи политиката 
за актуализация и вдигане 
на пенсиите, което беше 

започнато от предишното 
редовно правителство.

Участниците в сре-
щата се обединиха около 
предложението експерти 
от бСП и ПП да подгот-
вят заедно макрорамка за 
новия бюджет за догоди-
на. Двете групи ще под-
готвят и обща деклара-
ция, с която ще настояват 
служебният кабинет да 
внесе истински финансов 
план за 2023 г. 

И без кабинет трябва бюджет
за хората и икономиката
експертиотБСПи„ПродължавамеПромяната”щеподготвят
заедномакрорамказановияфинансовпланза2023г.
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От понеделник три медицински сестри напускат 
едновременно отделението по диабет на СБАЛ  
по детски болести "Проф. Иван Митев" в София. 
14 ноември е Световният ден за борбата с диабета 
и точно от тази дата отделението на детска-

та болница остава без необходимия брой сестри. 
Това става ясно от пост в социалните мрежи на 
председателя на Националната асоциация на деца с 
диабет Елисавета Котова. По думите й сестрите 
напускат заради ниски заплати. "Това отделение 
е пълно с деца с новоткрит диабет. Бих искала да 
попитам изпълнителния директор д-р Благомир 
Здравков кой ще носи отговорност за тези деца, 
кой ще си позволи да върне дете в критично състо-

яние поради липса на персонал?", пише Котова. Тя 
призовава не само родителите на деца със захарна 
болест, но и граждани да се съберат в 11 ч. на 14 
ноември пред Педиатрията в София и да поискат 
обяснение от ръководството на болницата, както 
и да настояват за решаване на проблема.  

Проучване на синди-

ката “образование” към 
кт “Подкрепа” показва, че 
93,6% от учителите искат 
на родителите на учениците 
им да се вменят ясни задъл-

жения и финансови санкции 
при нарушение на училищ-

ния правилник.
Синдикалистите опреде-

лят като неработеща поли-

тиката на мон в областта 
“Права и задължения на 
родителите”. те смятат, че 
много родители не съдейст-

ват и не спазват училищния 
правилник, а обществените 

институции нехаят за това 
поведение на някои семей-

ства. “Партнирането с роди-

телите трябва да се изведе 
от режима на родителски 
диктат в много ситуации и 
да се преведе в гражданско 
отговорно поведение на то-

лерантни партньори”, кате-

горични са от синдиката. 
Проучването сочи, че 

под половината от учите-

лите искат да се поощряват 
партниращите родители. те 
предлагат още да се облекчи 
процедурата по налагане на 
санкции към ученици, като се 

минимизира влиянието на ро-

дителите, както и да се огра-

ничат правата на родителите 
в Закона за предучилищно и 
училищно образование и да 
им се вменят задължения.

Преподавателите не искат 
също така да се включват в 
групи, които да търсят непо-

сещаващи училище ученици 
и да приканват родителите им 
да ги пратят в класните стаи. 
вместо това те предлагат да 
има ефективни санкции към 
родителите, включително и в 
наказателния кодекс, при не-

посещение на училище. 

  �
Деси ВЕЛЕВА

Столичната община ще заку-

пи 3 нови електрически автомо-

била за близо 225 000 лева. това 
е предвидено в доклад на зам.-
кмета по екология Десислава Би-

лева, който трябва да бъде приет 
днес от общинските съветници 
на заседание на СоС. 

Двете леки коли ще се използ-
ват от дирекция “транспорт” към 
направление “транспорт и градска 
мобилност”, а ванът ще е за об-

щинското предприятие “Паркове 

и градски градини”. Инициативата 
на общината е по покана на наци-

оналния доверителен екофонд за 
насърчаване използването на елек-

трически превозни средства.
Първите два автомобила стру-

ват по 88 000 лева, а ванът - близо 
125 000 лева. При одобряване на 
проектно предложение от община-

та фондът ще отпусне общо 70 000 
лева за трите возила. останалите 
близо 225 000 трябва да бъдат оси-

гурени от кметството. 
като основно преимущество 

на електромобилите се посоч-

ва намаляването на емисиите на 
парникови газове.

Детското диабетно 
отделение остава без 
необходимите сестри

СнимкаБТа

Жителите на Славяново, община Плевен, излязоха на протест вчера заради лошото състояние на 
участък от републиканския път, който преминава през населеното място. Със земеделска техника 
хората блокираха пътя и заявиха готовност, ако не бъдат чути от отговорните институции,  
да затворят за движение главния път София-Русе през следващата седмица

София купува три 
електромобила за 225 000 лева

Учители искат финансови  
санкции за родители

Българският лекарски 
съюз излиза от преговорите 
за предстоящия национален 
рамков договор с настоящото 
ръководство на нЗок и на-

стоява за оставките на упра-

вителя на касата проф. Петко 
Салчев и на председателя на 
надзорния й съвет д-р Алек-

сандър Златанов. това обяви 
председателят на съсловната 
организация д-р Иван маджа-

ров. По думите му липсват 
преговори с осигурителната 
институция, има само ими-

тация. Според БЛС сериозен 
проблем е и предложението 
на нЗок да не се подписва 
нов 3-годишен рамков дого-

вор до приемане на бюджет. 
Припомняме, че по предло-

жение на бившия зам.-ми-

нистър на здравеопазването 
и шеф на нС на нЗок Жени 
начева нРД стана 3-годишен. 
“Смятахме, че това ще уле-

сни съсловието. оказа се, че 
така редица тежки проблеми в 
ежедневието, вместо да се ре-

шават, се замитат и стават все 
по-големи”, коментира вчера 
маджаров. той подчерта, че 
системата е пред срив, “диги-

тализацията нанесе ущърб на 
всички и е необходимо редица 
текстове да бъдат изчистени”.

Причина за недоволството 
на съсловието е решението на 
нС на нЗок от вторник. тога-

ва на заседанието е разгледано 
предложение за увеличение 
на клиничните пътеки с 12% 

за трите месеца до края на го-

дината и с 8% след това, но се 
оказва, че числата са далеч от 
исканите от БЛС в средата на 
октомври 18% увеличение.

Цените на клиничните пъ-

теки ще бъдат увеличени от 1 
септември 2022 г. с 8% спрямо 
май т.г. и така общо увеличе-

нието ще бъде 33%, обяви по-
рано управителят на нЗок по 
повод изпратено в началото 
на седмицата предложение до 
БЛС от нС на касата. надзор-

ниците предлагат и 18-про-

центно увеличение на цените 
на медико-диагностичните 
дейности от 1 септември. По 
думите на Салчев няма срок за 
отговор на предложението. в 
случай, че то не бъде прието, 

няма да бъде подписан анекс 
към нРД, а икономисаните 
пари и средствата от резерва 
няма да бъдат разпределени 
и ще бъдат прехвърлени за 
авансови плащания за следва-

щата година.
от отчета за изпълнение-

то на бюджета на нЗок ста-

ва ясно, че общо приходите и 
парите от трансфери към 30 
септември са на 4 709 млн. лв., 
което е 74% от заложеното в 
годишния план за 2022 г. (6 
368 млн. лв.), а спрямо същия 
период към 2021 г. се отчита 
ръст с 407 млн. лв.

към 31 декември ще са не-

обходими допълнителни пари 
за специализираната добол-

нична помощ (15 млн. лв.), 

денталната помощ (10 млн. 
лв.), медицинските изделия и 
диетични храни за специални 
медицински цели за домашно 
лечение (2 млн. лв.), както и 
5 млн. лв. за лекарства за ле-

чение на рак и лекарства при 
животозастрашаващи кръво-

изливи и спешни оперативни 
и инвазивни интервенции при 
пациенти с вродени коагуло-

патии. Прогнозата е, че ще са 
необходими допълнително 32 
млн. лв., като по думите на 
Салчев, средствата ще бъдат 
осигурени от резерва на нЗок 
и от преизпълнение на прихо-

дите от здравноосигурителни 
вноски. По данни на нАП се 
очаква преизпълнението да е 
около 20 млн. лв. 

БЛС иска оставки на 
ръководството на НЗОК
Предложенотооткасатазаувеличениенацените
наклиничнипътекисъсзаднадатанеудовлетворявасъсловието
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мнозинството в народното събра-

ние одобри вчера проект на решение, 
внесен от ГерБ-СДС, с което се възла-

га на правителството да започне про-

цедура по лицензирането на неруско 
ядрено гориво. БСП се обяви против 
решението. Подкрепиха го ПП, ДПС, 
ДБ и Бв. 

от БСП категорично се обявиха 
срещу решението. народният пред-

ставител Борислав Гуцанов заяви, че 
работата на агенцията за ядрено регу-

лиране (аЯр) не може да се ръководи 
от политически съображения, а само 
от изискванията за безопасност. той 
изрази опасенията си, че през 2024 г. 
ще се окажем в ситуация, в която няма 
от кого да доставим ядрено гориво. 
Депутатът от ГерБ-СДС теменужка 
Петкова, която е бивш енергиен ми-

нистър, каза, че вносителите нямали 
намерение да се бъркат на ядрения ре-

гулатор, а целели единствено да ука-

жат на правителството да помогне на 
агенцията с каквото е необходимо, за 
да свърши по-бързо работата си и да 

осигури нужното гориво.
решението на народното събрание 

се позовава на директивите на еС за 
диверсификация на енергийните дос-

тавки. на това основание парламентът 

нарежда на министерския съвет да на-

прави всичко необходимо, за да гаран-

тира завършването до края на 2023 г. 
на процедурата, с която агенцията за 
ядрено регулиране трябва да лицензи-

ра ядрено гориво, алтернативно на ру-

ското, и да издаде разрешение за дос-

тавка и зареждане през 2024 г.
Със същото решение народното съ-

брание изисква да се ускори работата 
по сключване на договор за доставка 
на неруско ядрено гориво за пети блок 
на аеЦ “козлодуй”. Срокът за първата 
доставка е фиксиран на април 2024 г. 

По време на заседание на енергий-

ната комисия преди дни председателят 
на агенцията за ядрено регулиране 
Цанко Бачийски посочи пред депута-

тите, че за пети блок на аеЦ “козло-

дуй” ядрено гориво има до април 2024 
г., а за шести блок - до 2028 г.

от потенциалните доставчици се 
изисква да гарантират, че няма да из-

ползват технологии, лицензи и компо-

ненти с произход от русия. Засега из-

глежда, че потенциалните доставчици, 
извън русия, са френската компания 
“Фраматом” и американската “Уестин-

гхаус”. тъй като “Фраматом” не е неза-

висима от руската страна, вероятно ще 
отпадне като възможен снабдител.

отоплителният сезон вече започ-

на. макар и не навсякъде в страна-

та, все повече топлофикации пускат 
парното. За страната са договорени 
много по-големи количества газ от 
необходимите, заяви председателят 
на асоциацията на топлофикаци-

онните дружества кремен Георгиев 
пред Бнр. “Цената на природния газ 
започна да пада и топлофикациите 
няма да искат ново повишаване на 

цената през януари. Цените се пови-

шиха средно с 20% от 1 юли”, посо-

чи той.
Проведени бяха ремонтите през 

лятото, които са необходими за по-
сигурно топлоподаване, каза кремен 
Георгиев. “това е рутинна дейност, 
но никой не може да гарантира на 
100% сигурността за целия отопли-

телен сезон. важно е личният състав 
да бъде подготвен”, обясни той.

През 2023 г. небито-

вите потребители на елек-

троенергия ще получават 
по-големи компенсации, 
гласува парламентът. Де-

путатите  одобриха и дру-

га промяна - средствата за 
тези компенсации ще се 
набират не само от друже-

ствата в държавната енер-

гетика, но и от частните 
производители и търго-

вци на ток. Изчисленията 
показват, че размерът на 
компенсациите ще бъде 
13 млрд. лв.

в момента всички 
небитови потребители  - 
фирми, държавни и об-

щински учреждения, бол-

ници, училища, детски 
градини, се подпомагат 
като им се покрива изцяло 

разликата за потребление 
над 250 лв. за мегаватчас. 
това се финансира с отчи-

сления от свърхпечалбите 
на държавните производи-

тели на ток - основно аеЦ 
“козлодуй”. тази схема 
приключва действието си 
на 31 декемри 2022 г.

от догодина небитови-

те потребители, които са 
присъединени към мрежата 
за ниско и средно напреже-

ние, ще бъдат компенсира-

ни за цялото потребление 
над 200 лв. на мегаватчас. 
За най-големите предпри-

ятия към мрежата високо 
напрежение остава в сила 
сегашният таван от 250 лв. 
за мегаватчас, но той може 
да падне до 200 лв., ако тези 
предприятия са предприе-

ли инвестиции в енергийна 
ефективност или възобно-

вяеми източници.
По предложение на 

БСП депутатите гласуваха 
и друга промяна - отчи-

сления от свръхпечалбата 
да правят и частните про-

изводители и търговци на 
ток. До 10 дни служебни-

ят кабинет се задължава 
да определи методиката, 
по която да се набират 
вноските на енергийните 
дружества към фонд “Си-

гурност на електроенер-

гийната система”. 
С над 20% поскъпна 

токът за бизнеса в Бълга-

рия за днес на Българска-

та независима енергийна 
борса в сегмента “Ден 
напред”.

Доставките на газ до 
края на годината са оси-

гурени на конкурентни 
цени и криза в този сек-

тор не се очаква. това 
каза служебният минис-

тър на енергетиката ро-

сен Христов по време на 
изслушване в парламен-

та за доставките на газ 
за България от 27 април 
2022 г. досега, когато 
русия спря доставките 
на синьо гориво.

По думите му към 
края на ноември ще има 

информация относно 
доставките на втечнен 
газ за 2023 г., като па-

ралелно с това се водят 
интензивни преговори 
с гръцки, турски и ита-

лиански контрагенти за 
осигуряване на слотове.

министър Христов 
изтъкна, че цените са 
“овладени” и за ноем-

ври те са значително 
по-ниски от тези, кои-

то бяха за септември. 
освен това те са по-
ниски и от борсовите 

цени. той посочи, че 
през месеците от април 
до август доставките на 
втечнен газ се движат 
идентично с борсовите 
цени. в момента “Бул-

гаргаз” купува газ от 
същите компании при 
приблизително същата 
криза на доставките, но 
на цена, която е с от-

стъпка над 60 евро за 
мегаватчас. “в момента 
купуваме газ наполови-

на на борсовата цена”, 
изтъкна росен Христов.

кредитните милионери (с банкови 
кредити за над 1 млн. лева) са се увели-

чили с 25% в сравнение с година по-ра-

но, показва статистиката на БнБ. През 
септември миналата година те са били 
108, сега техният брой е нараснал до 
135. За сметка на това в края на трето-

то тримесечие  броят на депозитите на 
домакинствата е 8,852 милиона, като на-

малява на годишна база с 2,9% и с 0,3% 
спрямо второто тримесечие. в същото 
време обаче размерът на потребителски-

те депозити в банките нараства със 7,3% 
на годишна и с 2,3% на тримесечна база, 
достигайки 67,640 млрд. лева.

най-голям продължава да бъде бро-

ят на потребителските банкови депозити 

в размер до хиляда лева - 4,932 милиона 
броя, като в рамките на година техният 
брой се понижава с 5,9% и с 0,8% спря-

мо края на второто тримесечие на 2022 
година. общият размер на тези малки по 
размер потребителски депозити пък дос-

тигна 812,367 млн. лева, повишавайки се 
с 0,7% спрямо предходното тримесечие, 
но намалявайки с 3,8% спрямо година 
по-рано. През септември 2022 г. банкови-

те потребителски депозити за над 1 млн. 
лева са 1142 броя, като общият им размер 
е бил за 3,163 млрд. лева. така милионе-

рите, според техните банкови депозити, 
са нараснали с 99 спрямо година по-рано 
и със 100 спрямо второто тримесечие на 
тази година, показват данните на БнБ.

БСП е против смяната на 
ядреното гориво за „Козлодуй”
РаботатанаАгенциятазаядренорегулираненеможедасеръководи
отполитическисъображения,заявиБориславГуцанов

Борислав Гуцанов

Бизнесът ще получи над 13 млрд. лв. 
енергийни компенсации

Кредитните милионери се 
увеличиха с 25% за годинаЕнергийният министър обещава 

евтин газ до края на годината

Топлофикациите няма да искат 
поскъпване през януари
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европейската коми-

сия ще предложи зако-

нодателна промяна на 
бюджетните правила на 
еС, тъй като се стреми 
да създаде допълнител-

но пространство за пуб-

лични инвестиции, като 
същевременно засили 
правоприлагането, съ-

общи Бнр, цитирайки 
“Файненшъл таймс”.

новите правила ще 
премахнат изискване-

то силно задлъжнелите 
страни членки да на-

маляват всяка година 
съотношението си дълг 
към брутен вътрешен 
продукт с най-малко 
една двадесета от раз-

ликата между сегашно-

то дългово ниво и целта 
на еС от 60 процента от 
БвП.

Според предложени-

ята комисията ще изгот-

ви четиригодишен план 

за държава членка на еС, 
за да накара бремето на 
публичния дълг да пое-

ме надеждна низходяща 
траектория. ек може да 
поиска по-постепенен 
път на корекция с про-

дължителност до седем 
години, посочва “Фай-

неншъл таймс”.
новите правила ще 

имат за цел да затегнат 
процедурите за прила-

гане, като същевремен-

но намалят сложността. 
Държавите ще трябва да 
се придържат към годиш-

ните тавани, наложени 
върху нетните първични 
публични разходи, или 
ще бъдат изправени пред 
санкции.

трябва да бъде въведен ме-

ханизъм за ограничаване на 
възможностите при продажба 
на имоти в документите да се 
записва по-ниска цена от реално 
платената от купувача. това е 
записано в правителствен План 
за действие за ограничаване на 
рисковете от изпиране на пари 
и финансиране на тероризма.

от документа става ясно, 
че има висок риск за използ-

ване на покупките на имоти 
за изпиране на пари, които 
са спечелени по нечестен на-

чин. Затова идеята е в бранша 
да бъдат въведени правила. 
Предвижда се да бъде въведе-

на регистрация или лицензи-

ране на компаниите в сектора 
на недвижимите имоти, както 
и да има определени изисква-

ния към хората, които искат 
да бъдат брокери на имоти. 
За такива промени от бранша 
настояват от години. Дори в 
предишния парламент депута-

ти внесоха законопроект, кой-

то изискваше професионална 
подготовка на хората, които 
искат да са брокери на имоти, 
но парламентът беше разпус-

нат преди да се стигне до гла-

суване на текстовете.
Предвидено е да бъде на-

правен и преглед на законо-

дателството в областта на 
данъчните измами и при необ-

ходимост да бъдат изготвени 
промени с цел ограничаване на 
възможностите за укриване на 
налози и източване на държав-

ната хазна. в Плана за ограни-

чаване рисковете от изпиране 
на пари е посочено, че трябва 
да бъдат предложени и мерки 
за ограничаване на злоупотре-

бите с дружества с ограничена 
отговорност (ооД) при да-

нъчни престъпления. За целта 
трябва да бъде направен пре-

глед на законодателството в 
другите страни от еС относно 
съществуващите практики при 
регистрация на дружества с 
минимален капитал. в момен-

та според търговския закон 
капиталът на ооД не може да 
бъде по-малък от 2 лв., което 
явно се използва за регистри-

ране на много фирми с цел 
данъчни измами или пране 
на пари. в Плана за действие 
е записано, че може да бъдат 

предложени допълнителни из-

исквания при регистрация на 
дружества с минимален капи-

тал. определяне на надзорен 
орган за регистрация/лицензи-

ране на сектора на недвижими 
имоти, както и въвеждане на 
контрол за спазване на нови-

те регулаторни изисквания за 
сектора на недвижимите имо-

ти (когато бъдат въведени) са 

други мерки в плана.
всички те целят регулира-

не на сектора на недвижимите 
имоти и засилен контрол вър-

ху него, както и ограничаване 
на укриването на данъци при 
сделки с недвижими имоти и 
на злоупотребата с недвижими 
имоти за целите на изпирането 
на пари. Предвижда се да се 
направи преглед на действа-

щата правна рамка, уреждаща 
изискванията за регистрация на 
ооД и да се изготвят предложе-

ния за законодателни изменения 
за допълнителни изисквания 
за регистрация на дружества с 
минимален капитал или друга 
подходяща мярка. крайният 
срок за тези действия е бил сеп-

тември тази година, но работата 
по тях също не е започнала.

върховният административен съд 
(ваС) е обявил за нищожен акт на 
Държавната комисия по хазарта, спо-

ред който “еврофутбол” дължи на 
държавата 329 млн. лв., става ясно от 
решение на съда от 8 ноември. то не 
подлежи на обжалване. това е най-го-

лямото данъчно дело, заведено от би-

вша фирма на бизнесмена васил Бож-

ков срещу държавата.
Съдът уточнява, че не се произнася 

по дължимостта на сумата, но в също-

то време отменя акта като изначално 
нищожен, т.е. той не поражда никакво 
действие и не може да бъде основание 
за събирането на каквито и да е задъл-

жения. ако бъде издаден нов акт, по-
голямата част от дълга би била изте-

ккла по давност.
Преди година и половина предход-

ната инстанция - административни-

ят съд - София град, се произнесе, че 
дружеството “еврофутбол” дължи на 
държавата 261 млн. лв. такси и 67,7 
млн. лв. лихви, защото за срок от пет 
години е внесло значително по-малка 
държавна такса за хазарт от дължимата 
по закон. 

С решението от 8 ноември 2022 
г. обаче ваС отменя решението на 
аССГ и обявява за нищожен акта за 
установяване на публичното вземане 
на “еврофутбол”. Причината е, че въ-

просният акт е издаден от некомпетен-

тен държавен орган - председателя на 
Държавната комисия по хазарта на 14 
февруари 2020 г.

Само преди броени дни админи-

стративният съд - София град, се про-

изнесе по друго ключово данъчно дело 
на лотариите на Божков срещу държа-

вата. Според него обявената във фалит 
хазартна компания “ню геймс” дължи 
малко над 223 милиона лева на дър-

жавата заради неплатени такси върху 
организирането на моментните лота-

рийни игри. актът отново е издаден 
от председателя на ДкХ, което може 
да означава, че и той е възможно да се 
окаже нищожен.

Сагата за около 700 млн. лв., за 
които държавата твърди, че не са пла-

тени от фирми на бизнесмена васил 
Божков, започна в края на 2019 г. след 
сигнал от неговите конкуренти братя 
найденови.

най-вероятно ще има по-

нижение на цените на горива-

та. очаква се рецесия, ограни-

чение на потреблението, спад 
на цените. това каза иконо-

мистът михаил кръстев пред 
нова нюз. По думите му от-

стъпката за горивата ще може 
да се вземе вече и от фирми, 
така ще стигне до още повече 

хора и ще струва повече. “взе-

мат се данните от 2018 г. насам 
за печалбата на енергийните 
дружества и се сравнява с тази 
от 2022 г. и 2023 г. и ако е в 
много големи размери, се води 
свръхпечалба. мярката за го-

ривата е социална и няма по-

литическа воля да се отмени. 
Пълен нонсенс е да се твърди, 
че мярката няма да се финан-

сира от бюджета”, коментира 
експертът.

Според михаил Хаджи-

димитров от асоциацията на 
българските търговци, произ-

водители, вносители и превоз-

вачи на горива предложението 
да се дава около 35 стотинки 
отстъпка от всеки продаден 
литър гориво предполага 1,2 
млрд. на годишна база. “не 
виждам от коя компания ще 
се вземат, за да се раздадат на 
обикновените потребители”, 
каза той. Според него цените 
на горивата у нас са по-евтини 
в сравнение с тези в еС.

Ограничават продажбите  
на имоти на занижени цени
Въвеждатрегистрациянаброкерите

Държавата загуби дело срещу 
Божков за 329 млн. лв. 

ЕК предлага реформа на 
бюджетните правила на ЕС

Прогнозират понижение в цените на горивата
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накратко

снимкибта

Полицейски конвой ескортира камиони с гориво в столицата на Хаити Порт о Пренс. 
Очаква се бензиностанциите да заработят от събота, след като почти два месеца 
не бяха снабдявани с бензин и дизел под натиска на гангстерски групировки

Боливийци украсяват черепи и чакат 
свещеник да ги благослови по време 
на ежегодния фестивал “Натитас”. 
На езика на племето аймара това 
означава “без нос”. За черепите се 
полагат специални грижи, защото са 
амулети, които предпазват от злото

турция разчита на влизането на Швеция в нАто, но очаква 
от нея конкретни стъпки за изпълнение на мадридския меморан-

дум за членство в алианса, заяви президентът реджеп ердоган 
след разговори в Анкара с шведския премиер Улф кристерсон.

“искрено се надяваме, че Швеция ще изпълни меморанду-

ма за присъединяване към нАто. очакваме конкретни стъпки, 
които да отговарят на съюзническия дух в нашите отношения”, 
каза той.

Президентът добави, че в Анкара, на първо място, очакват 
северната страна да премахне притесненията по въпросите на 
противопоставянето на организации, класифицирани като теро-

ристични в турция. “Говорим за противодействие на терорис-

тичната кюрдска работническа партия, организацията FETO, 
които използват демократичната атмосфера в Швеция за свои 
цели”, заяви държавният глава. и нарече положителна стъпка 
отмяната от страна на Швеция на ограниченията за доставка на 
военни продукти за Анкара. 

Турция подкрепя
Швеция за НАТО

ек предупреди страните от общността за невъзможността 
да се определи лимит на цените на природния газ в съответ-

ствие с изискванията, представени на срещата на върха на еС 
на 20-21 октомври, съобщиха световните медии, позовавайки се 
на свои източници. вместо ограничаване на цените на синьото 
гориво, е предложен “механизъм за корекция на пазара”.

Припомняме, че 15 държави от еС, сред които и България, 
поискаха таван на цените на природния газ. Гърция, заедно с 
Белгия, италия и Полша, пое инициативата за писмото, ад-

ресирано до комисаря по енергетиката кадри Симсон и по-

дписано от министрите на енергетиката на Белгия, България, 
Хърватия, Франция, Гърция, италия, Латвия, Литва, малта, 
Полша, Португалия, румъния, Словакия, Словения и испа-

ния. Според текста енергийната криза, започнала през есента 
на миналата година, се е задълбочила и предизвиква инфла-

ционен натиск, засегнал сериозно домакинствата и предпри-

ятията.

Без таван на цените
на природния газ

Гърция разби канал  
за незаконен алкохол 
от България

Полицията в Гърция разби прес-
тъпна група, внасяла незаконно 
етилов алкохол от България, съоб-
щи Би Ти Ви. Щетите от укрити 
данъци възлизат на близо 600 000 
евро. Задържани са трима - шо-
фьор на камион и двама получатели 
на контрабандата. От незаконна-
та спиртоварна са иззети близо  
20 т етилов алкохол и инсталация 
за бутилиране, три микробуса, те-
лефони и пари.

Девет души загинаха  
при пожар в Турция

Девет души, от които осем деца, 
загинаха в пожар, избухнал в чети-
риетажен жилищен блок в Бурса. 
Всички са от сирийски произход. По 
предварителни данни огънят е при-
чинен от печка в апартамента.

Увеличават се 
новозаразените  
с КОВИД-19 в Кипър

В Кипър се наблюдава увеличава-
не на броя на новите случаи и на хос-
питализираните с коронавирус. В 
страната са установени малко над 
3500 болни или 5,6% от извършени-
те повече от 63 000 теста, показва 
справката на здравното министер-
ство. Почти 88% от пълнолетното 
население е напълно ваксинирано.

Задържаха мъж,  
замерил с яйце Чарлз III

Британската полиция задържа 
мъж, който замерил неуспешно с 
яйце британския крал Чарлз III и съ-
пругата му кралица Камила в Север-
на Англия. Той бил арестуван ведна-
га и не спирал да скандира.

5,6 по Рихтер  
в Централна Италия

Земетресение с магнитуд 5,6 по 
Рихтер е регистрирано в Централ-
на Италия. Трусът е бил усетен в 
радиус от 300 км от приблизително 
16 милиона души в Италия, Хърва-
тия, Словения, Босна и Херцеговина. 
Имало е няколко вторични труса. 
Няма жертви или нанесени матери-
ални щети.

Шестима загинали  
в Непал

Най-малко шестима са загина-
ли, а петима са ранени след земе-
тресение с магнитуд 5,6 по Рихтер 
в Западен Непал. Продължава спа-
сителната операция. Трусовете са 
усетени в индийската столица Ню 
Делхи и са продължили около 10 се-
кунди.

в европейския съюз се 
договориха за закон, който 
определя национални цели 
за намаляване на общите въ-

глеродни емисии до края на 
десетилетието във всички 
сектори, включително сел-

ското стопанство, сгради и 
транспорт, малките промиш-

лени инсталации и управле-

нието на отпадъците и др., 
предадоха медиите. Спора-

зумението е наречено регла-

мент за споделяне на усилия-

та. тези сектори, които сега 
не са включени в системата 
за търговия с емисии на еС, 

генерират около 60% от еми-

сиите на парникови газове в 
еС. Законът е част от общия 
план на Съюза за намалява-

не на нетните емисии с 55% 
до 2030 г. спрямо нивата 
от 1990 г. и за постигане на 
климатична неутралност до 
2050 г.

Споразумението има за 
цел да гарантира, че всички 
членки на еС допринасят за 
целта по справедлив начин. 
така по-богатите Дания, 
Финландия, Германия, Люк-

сембург и Швеция трябва да 
направят 50% съкращения, 

докато за България целта е 
10%. Държавите могат да 
търгуват ограничени коли-

чества квоти с други или да 
“банкират” някои квоти, ако 
техните емисии са били по-
ниски през дадена година, 
или да “заемат” от бъдещи 
години, ако техните емисии 
са били твърде високи.

Законът се нуждае от одо-

брение от европейския пар-

ламент и европейския съвет, 
преди да влезе в сила, въпре-

ки че това обикновено е даде-

ност, след като преговарящи-

те постигнат споразумение.

Сделката е една от трите, 
които европейският съюз се 
надява да сключи навреме за 
срещата на върха на оон за 
климата, която започна в еги-

пет в неделя.
Блокът постигна сдел-

ка миналия месец за закон, 
който ефективно забранява 
продажбата на нови бензино-

ви и дизелови автомобили от 
2035 г., и в четвъртък има за 
цел да приключи преговори-

те по закон за разширяване на 
европейските “поглътители” 
на въглероден диоксид, като 
горите например.

В ЕС се споразумяха 
за въглеродните емисии
българияеснай-нисъкдял-10насто
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републиканската партия в 
сАЩ е на път да спечели мно-

зинството в камарата на пред-

ставителите на междинните 
избори, макар че не се сбъдват 
прогнозите за катастрофална 
загуба на Демократическата 
партия.

сегашните избори опре-

делят новия състав на 435-
местната камара на предста-

вителите (долната камара на 
конгреса), както и на една тре-

та от сената (горната камара). 
в 36 щата и три отвъдморски 
територии на сАЩ се избират 
и губернатори.

ето и някои прогнозни ре-

зултати, представени в мест-

ните медии. Гравитиращият 
към Демократическата партия 
в. "ню Йорк таймс" смята, че 
в камарата на представите-

лите републиканците могат 
да разчитат на 173 места, а 
демократите - на 121. според 
"Уолстрийт джърнъл" репу-

бликанците получават 173 
места, а демократите - 122. 
си ен ен смята, че републи-

канците ще имат 185 места, а 
демократите - 155. съгласно 
последните данни на полито-

логическия дигитален портал 
"риал клиър политикс" репу-

бликанците са си гарантирали 
197 места в камарата, а демо-

кратите - 172. 
според портала в сена-

та републиканците, вероятно 
ще получат не по-малко от 47 
места, а демократите - не по-
малко от 48. "ню Йорк таймс" 
дава други данни за сената - 
46 места за републиканците и 

45 за демократите. сенатът ще 
остане в ръцете на демокра-

тите, ако съхранят 50 места, 
докато опонентите им трябва 
да спечелят 51 места. Ако при 
вот в сената гласовете са раз-

делени поравно, вицепрези-

дентът на сАЩ има решаващ 
глас. сега този пост се заема 
от камала Харис.

Преизбраният лидер на ре-

публиканското малцинство в 
камарата кевин маккарти из-

рази увереността си, че парти-

ята ще си върне контрола над 
нея. но във водещо заглавие 
"ню Йорк таймс" пише: "над-

преварата за конгреса про-

дължава да е оспорвана, без 
признаци за очакваната "чер-

вена вълна" в сАЩ". червен 
е цветът на републиканската 
партия. някои коментатори 
обаче допускат демократите 
да загубят и двете камари. 

на свой ред тръмп обвини 
някои медии в омаловажаване 
на успеха на републиканците: 
"174 победи и 9 загуби, фал-

шивите медии заедно с коле-

гите демократи правят всичко 
възможно да го омаловажат", 
написа той в социалната си 
мрежа "тру сошъл". 

Нередностите 

тръмп вече изрази безпо-

койство от нередности и изма-

ми при гласуването в колеба-

ещия се щат Аризона. в "тру 
сошъл" той написа: "казват 
ни, че 20% от машините за 
гласуване в окръг марикопа, 
Аризона, не са преброили бю-

летините, подадени през тях. 
и само в окръзите с мнозин-

ство от републиканците? Уау! 
не можем да позволим 

това да се случи отново! вяр-

вам, че главният прокурор на 
Аризона вече се занимава с 
този случай."

според съобщенията около 
20% от машините в най-насе-

ления окръг на щата наистина 
не функционират правилно. 
Повикани техници трябва да 
разрешат проблема. Бюлети-

ните не са се нареждали пра-

вилно в машината и не са били 
отчитани. Длъжностните лица 
в окръг марикопа заявиха, че 
проблемът е засегнал около 60 
машини и в хода на гласуване-

то 17 машини са били попра-

вени чрез промяна на настрой-

ките за принтиране. 
тръмп обърна внимание 

на проблемите с гласуването, 
възникващи в други части на 
страната. "Предсрочното гла-

суване в Детройт мина много 
зле. Хората отиват до урните 
и им се казва: "съжалявам, вие 
вече сте гласували." това се 

случва често и на много мес-

та. Протест, протест, протест", 
призова той.
Част от победителите

в камарата на предста-

вителите бе преизбрана ре-

публиканката тейлър Грийн, 
която заплаши Джо Байдън с 
импийчмънт след сегашните 
избори. Грийн многократно е 
инициирала резолюции за им-

пийчмънт срещу Байдън, през 
май тя заяви, че санкции сре-

щу русия не работят.
Демократът Уес мур стана 

първият чернокож губернатор 
на щата мериленд. Губерна-

торското място в щата маса-

чузетс спечели мора Хийли, 
която открито се афишира като 
лесбийка. Щатите Алабама и 
върмънт за пръв път избраха 
жени в конгреса. в първия 
щат това е 40-годишната кей-

ти Брит от републиканската 
партия, избрана в сената. във 
върмънт това е представител-

ката на ЛГБт общността Бека 
Балинт от Демократическата 
партия. това бе последният 

щат, който не бе изпращал 
жена в конгреса. За губер-

наторка на щата Арканзас бе 
избрана сара сандърс, бивша 
говорителка на тръмп. 

на тези избори се завъртя 
интрига и за президентския 
вот през 2024 г. във Флорида 
за губернатор бе преизбран 
рон Десантис, който е спря-

ган за възможен кандидат за 
президент от републиканска-

та партия. тръмп, който също 
смята да се кандидатира, го 
предупреди да не участва в 
надпреварата, макар че сега 
е гласувал за него. "Ако той 
участва в надпреварата, може 
силно да пострада. мисля, че 
той ще допусне грешка, това 
няма да се хареса на избира-

телите, не мисля, че това ще 
бъде добре и за партията", каза 
тръмп в интервю за телевизия 
"Фокс нюз". и заплаши, че 
ако сантис реши да участва в 
изборите, тогава той ще каже 
"нещо не особено приятно за 
него". "Знам повече за него от 
всеки друг, освен може би съ-

пругата му", каза тръмп.

Оспорвана битка за Конгреса 
на САЩ

СнимкаБТа

Спечелият място в Сената републиканец Майк Крапо от щата Айова 
се обръща към поддръжниците си след обявяването на победата му

Републиканцитесивръщат
камаратанапредставителите,
бездананесаттежказагуба
надемократите

сАЩ и русия се споразумяха да 
възобновят преговорите по договора 
за ограничаване на стратегическите 
настъпателни въоръжения стАрт, 
заяви говорителят на Държавния де-

партамент нед Прайс, цитиран от ме-

диите. той добави, че двустранната 
консултативна комисия, която е част 
от механизма за прилагане на дого-

вора, ще проведе заседание "в близко 

бъдеще". По думите му ще се прего-

варя за възобновяване на механизма 
за взаимни инспекции в рамките на 
договора. Двустранната консултатив-

на комисия последно заседава през 
октомври 2021 г., малко преди русия 
да започне да придвижва войските си 
към границата с Украйна. Прегово-

рите по договора бяха преустановени 
още преди навлизането на руските 

сили в Украйна.
През август русия преустанови 

сътрудничеството в провеждането 
на инспекции по силата на договора, 
като се аргументира със забраните за 
пътуване, въведени от сАЩ и съю-

зниците им, във връзка с войната в 
Украйна.

Подписаният през 2010 г. договор 
бе продължен миналата година.

северна корея изстреля предполага-

ема балистична ракета в японско море, 
съобщи японската брегова охрана. от-

там призовават корабите в региона да 
не се доближават до намерените ракетни 
фрагменти, а незабавно да се свържат с 
властите. според правителствени източ-

ници ракетата е паднала извън изключи-

телната икономическа зона на япония в 
японско море.

Балистичната ракета е прелетяла око-

ло 250 км при максимална височина на 
полета от 50 км, каза японският министър 
на отбраната ясуказу Хамада. не са реги-

стрирани щети на кораби или самолети.
към премиерската канцелария е съз-

даден щаб, който анализира постъпваща-

та информация за новата провокация на 
Пхенян. 

от началото на годината кнДр е из-

стреляла 32 ракети, 13 от които през но-

ември.

Нов ракетен опит
на Северна Корея

САЩ и Русия подновяват ядрените преговори

русия разглежда реше-

нието на България да окаже 
военно-техническа помощ 
на Украйна като поредната 
неприятелска нападка. тя 
ще доведе до по-нататъшна 
деградация на двустранните 
отношения, които и без това 
се намират в плачевно състо-

яние. това заяви на брифинг 
говорителката на руското 
мвнр мария Захарова.

вашингтон е настоял во-

лодимир Зеленски да премах-

не клаузата за невъзможност 
за преговори с владимир 
Путин от списъка с условия 
за започване на диалог, съ-

общи "Политико". в новите 
пет условия на Зеленски за 
преговори с москва не се 
споменава невъзможността 
за преговори с Путин. както 
пише "Политико", промяна-

та в позицията "е пряко свър-

зана с леко подтикване от 
страна на администрацията 

на президента Джо Байдън".
военната помощ за Ук-

райна изтощава арсеналите 
на Запада и оказва натиск 
върху военните им индус-

трии, призна зам.-министъ-

рът на отбраната коли кол 
на среща с военни наблюда-

тели.

Поредна неприятелска нападка от България
моСква:
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АНАТолИйсТАНКУлов

МЕЖДУНАРОДЕН ДЕН НА МЛАДЕЖТА. На 
тази дата през 
1945 г. в Лондон 
е създадена Све-
товната федера-
ция на демокра-
тичната младеж 
(СФДМ). От-
белязва се като 
празник от 1949 
г. СФДМ обединява над 100 млн. младежи от повече 
от 110 страни, независимо от политически и рели-
гиозни убеждения, расова и национална принадлеж-
ност. Бори се за международно сътрудничество на 
младежта, за защита на нейните права и интереси, 
за независимост на народите и траен мир.

1868 - В ЯПОНИЯ СЕ РАЖДА ГИЧИН ФУ-
НАКОШИ, КАРАТЕ МАЙСТОР (УМИРА 1957 Г.). 
Смятан за баща на модерното ка-
рате-до. Представя своя стил през 
май 1922 г. в Токио и така става 
първият голям популяризатор на 
това бойно изкуство. Фунакоши е 
тренирал и в двата най-популярни 
стила в Окинава по това време - 
Шорей-рю и Шорин-рю. Неговият 
син Йошитака модернизира стила, 
като главно добавя удари с крак над пояса.

1888 - РАЖДА СЕ АНДРЕЙ ТУПОЛЕВ, РУСКИ 
АВИОКОНСТРУКТОР (УМИРА 1972 Г.). Под него-
во ръководство са създа-
дени над 100 типа военни 
и граждански самолети, 
между които АНТ-25, Ту-
104 (първият пътнически 
реактивен самолет), Ту-154 (на снимката) и др. До-
като е затворник заради обвинение за създаване на 
руска фашистка партия, Туполев се запознава с бъл-
гарски лекар, който го лекува. Това прави конструк-
тора радетел за дружба с България. Години по-къс-
но той е избран за председател на Всесъюзното 
дружество за съветско-българска дружба, какъвто 
остава до кончината си.

1919 - РАЖДА СЕ МИХАИЛ КАЛАШНИКОВ, 
РУСКИ ОРЪЖЕЕН КОНСТРУКТОР (УМИРА 
2013 Г.). Създател на най-
масовото стрелково оръжие 
в света - АК-47. Автоматът 
е пуснат в производство през 
1949 г. в оръжейния завод в гр. 
Ижевск. Тук руският инженер 
работи в тясно сътрудничество с немския оръ-
жейник Хуго Шмайсер (създател на щурмовата 
пушка МР-43). Двете оръжия си приличат на вън-
шен вид, но имат коренно различна конструкция.

1989 - НОЕМВРИЙСКИЯТ ПЛЕНУМ НА ЦК НА 
БКП ПРИЕМА ОСТАВКАТА НА ТОДОР ЖИВКОВ. 
Предлага се на НС да 
удовлетвори неговата 
молба за освобожда-
ването му като пред-
седател на Държавния 
съвет, което става на 
17 ноември с.г. За гене-
рален секретар на ЦК на БКП е избран Петър Мла-
денов. Той е избран на сесията на парламента и за 
председател на Държавния съвет.

2001 - УМИРА КЕН КИСИ, АМЕРИКАНСКИ 
ПИСАТЕЛ (Р. 1935 Г.). Най-известната му творба 
“Полет над кукувиче 
гнездо” (публикувана 
през 1962 г.) е написана 
като дипломна работа 
за университета. В нея 
се разказва история-
та на непокорния ху-
лиган Рандъл Патрик 
Макмърфи (Никълсън), вкаран в психиатрична кли-
ника с цел пречупването му пред правилата на сис-
темата. Със силното си протестно звучене тази 
първа книга на писателя го превръща в култова фи-
гура за американската младеж от 60-те години.

ДолуръцетеотАЕЦ-а
  �

Нора СТОИЧКОВА

консултации с партии-

те на всеки две-три седми-

ци и, докато се извървят 
всички, ето коледа и нова 
година минали с действащ 
парламент и безпредела на 
служебното правителство. 
А междувременно се взи-

мат съдбоносни за страна-

та решения, защото в мът-

ната вода едри шарани се 
хващат на въдицата. 

очевидно това е ре-

цептата, която измъдри 
политическата инженерия, 
за да сглоби такъв парла-

мент, който трудно събира 
мнозинство за бюджета за 
следващата година, но ви-

наги има мнозинство евро-

атлантици, които да про-

карват лобистки решения 
в полза на чужди военно-
промишлени комплекси и 
да бутат държавата в най-
невероятни приключения. 
то ще поучастваме с “во-

енна помощ” за Украйна, 
то ускорено ще влизаме в 
еврозоната. нищо, че тези 
решения влачат негативни 
последствия за поколения 
напред.

Последното такова 
решение е след 2024 г. 
България да търси замест-

ване на ядреното гориво за 
АеЦ “козлодуй” с някак-

во друго, от алтернатив-

ни източници. основните 
лобисти за това решение 
са ГерБ-СДС, но и ПП, и 
ДБ, и партията на Стефан 
Янев охотно се включват в 
новата “коалиция на вой-

ната”, която този път взе 

на мушка ядрената ни цен-

трала. Защото е важно ло-

бистите на “Уестингхаус” 
да си свършат мръсната 
работа. А е мръсна всяка 
работа, която ще постави 
под въпрос ядрената си-

гурност на страната ни.
БСП винаги е стоя-

ла на твърди позиции - с 
ядрените ни мощности и 
сигурност шега не бива. 
и парламентарната група 
гласува “против”. Присъ-

едини се и “възраждане”. 
и дотук, всичко останало, 
без да мисли, диверсифи-

цира доставките на ядрено 
гориво.

Заради политическо-

то заиграване на ГерБ с 
“Уестингхаус” България 
остана без втора атомна. 
А в началото на нулевите 
години под натиск на еС 
затворихме четирите ядре-

ни блока в козлодуй зара-

ди заиграването на мегле-

на кунева с европейското 
ядрено лоби, което не иска 

разширяването на пазара 
на руската ядрена техно-

логия на Запад.
Сега същата групичка 

политици се е емнала да 
ни вкара в голяма беля. 
руското ядрено гориво 
е разработено в съответ-

ствие с руската ядрена тех-

нология и страните като 
чехия и Украйна, които 
експериментираха с аме-

риканското гориво преди 
десетина години, с писъци 
се отказаха. Защото екс-

периментите доведоха до 
неконтролируемо пукане 
на циркониевите тръби в 
реакторите и реална опас-

ност от ядрена авария.
всички в световната 

ядрена общност са наясно 
и затова избягват подобни 
експерименти в собстве-

ните си държави. А такива 
като България са полигон 
за всякакви мръсни опити 
в това отношение. Затова 
- чуждите лобисти нямат 
място в парламента.

Кръпкитенепомагат
От стр. 1

всичко е кръпка до 
кръпка. А бяха години, 
когато границата на Бъл-

гария не се обхождаше и 
наблюдаваше, а охранява-

ше и защитаваше.
Сега само експертите и 

ветераните могат да кажат 
какво ни струва закриване-

то и реформата на Гранич-

ни войски. колко скъпо ни 
излиза затварянето на “не-

нужните” и “безполезни” 
малки застави и поделения 
край границата. Затова 
пък знаем кой си затваря-

ше очите и ушите, когато 
разумни гласове от месеци 
настояват да се възстано-

ви статутът на граничното 
полицейско управление в 
Болярово например.

откога има проблеми 
с мигрантския натиск? Да 
си припомним ли думите 
на Борисов, че след 2 ок-

томври много бързо ще 
реши въпроса с приятеля 
ердоган? Сигурно както 
го реши преди време... Да 
не би случайно чадърите в 
мвр за мигрантите да са 
от последната година-две? 
не са, и всички много до-

бре го знаят. както знаят, 
че и част от тези чадъри 
вече са извън системата, 
при това държавата им 
даде солидни обезщете-

ния.

Сега чакаме какво 
ще стане с 14-те прове-

рявани, за които говори 
шефката на Гранична по-

лиция. Дано съдбата на 
тези чадъри да не е като 
на онези, покровителст-

вали шофьора убиец Се-

мерджиев. от 40 поли-

цаи, “бдели над него”, е 
уволнен само един, и то 
заповедта се обжалва. ча-

каме какво ще стане и с 
данните за 16-те полицей-

ски служители, нарушили 
закона и станали причина 
за смъртта на двама свои 
колеги при гонка с авто-

бус с мигранти в Бургас. 
и се гневим от думите 
на служебния вътрешен 

министър Демерджиев, 
че заподозрените за ка-

налджийство са “били 
отведени в управление на 
Гранична полиция, там 
е работено с тях и след 
това са пуснати и са си 
тръгнали”. Щото нямало 
достатъчно доказателства 
и основания да бъдат за-

държани...
очите на мвр остават 

широко затворени. Грани-

цата ни е разграден двор. 
Също като държавата. А 
всичко и днес се коригира 
и реформира така, че да не 
се променя нищо. кръпки-

те обаче не помагат - нито 
на границата, нито в мвр, 
нито в държавата.
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  �
Камелия БАЗОВА

Парадоксално е, че в най-но-
вата ни история има най-много 
митологеми и неясноти именно 
заради митологизирането и ре-
идеологизацията на годините 
преди 1989-а. този период беше 
задраскан като "тоталитарно, 
забранено, престъпно" време. 
още повече с приемането на 
един пристрастен, субективен и 
политически закон, който кри-
минализира цял период от раз-
витието на третата българска 

държава. 
какво се е случило преди 

33 години все още не е напълно 
ясно за широката публика. и за 
изследователите това е важна и 
интересна тема, с която са свър-
зани и много от днешните про-
цеси в света. 

оказа се, от дистанцията на 
времето, че оценката за тодор 
Живков и отношението към 
него също търпи развитие. той 
не е онзи "комунистически са-
трап", а по-скоро се е опитвал 
да реализира по-плавен преход, 
при запазване на регулативните 
функции на държавата, с цел да 
не се допусне социалния срив, 
който настана на практика след 
промените. 

в своите спомени по-късно 
Живков се обръща към бъдните 
поколения, като казва: "Знайте, 
че ние не бяхме светци, но не 
ние ви подготвихме това мрач-
но бъдеще. оставихме ви една 
добре развита държава при со-

циализма, с която можете да 
се гордеете, че я е имало." той 
казва на следователите и проку-
рорите, които го разпитват след 
ареста му, че ако търсят вина за 
катастрофата, да я търсят след 
10 ноември. 

да, геополитическата об-
становка тогава беше такава, че 
успя да наложи злополучния и 
криминален преход, който вече 
ни е добре познат и за който 
още се питаме свършил ли е 
или продължава. свидетели на 
процесите твърдят, че амери-
канските експерти ран и ът са 
били съгласни, че българското 
селско стопанство, индустрия, 
здравеопазване и т.н. са били на 
световно ниво, но въпреки това 

са наложили реформите към па-
зарна икономика. които се ока-
заха не реформи, а разграбване 
и рухване на социалистическата 
икономическа и социална база 
и обръщане на обществото по 
западните неолиберални релси.

а неолибералният капита-
лизъм започва да изгрява с ид-
ването на рейгън и тачър, кои-
то изместват от историческата 
сцена социалния капитализъм 
на кейнс, построен след вто-
рата световна война. така сред-
ната класа, която бе продукт на 
социалния капитализъм и на 
социализма, беше унищожена 
от глобалния неолиберализъм, 
обявен от Фукуяма за "края на 
историята", и от нашия прекра-

сен криминален преход. 
и днес, въпреки приказките, 

че сме направили своя "циви-
лизационен избор" едва ли не 
окончателно, се намираме на 
кръстопът. светът се променя 
главоломно, старата система 
на сигурност и икономически 
връзки се разпада... За да разбе-
рем накъде да тръгнем, трябва 
да видим процесите в миналото, 
и то в най-близкото ни минало. 
а то, уви, е обвито с митологе-
ми и страниците му още не са 
прочетени обективно и докрай. 
да не говорим за учебниците по 
история, в които този необек-
тивен, цензуриран и митологи-
зиран прочит е очеваден. такъв 
замъглен поглед пречи да се 
види истината и многообразие-
то на процесите преди 1989-а и 
в т.нар. преход. 

и пак се питаме: а сега на-
къде?

но ако не знаеш откъде си 
тръгнал и накъде вървиш, е 
най-вероятно и никъде да не 
стигнеш...

  �
Петра ТАШЕВА

в днешно време, когато чуждите езици навля-
зоха в общуването ни, много са езиковите грешки, 
които срещаме. най-дразнещи са табелите и над-
писите на фирми, магазини и учреждения на друг 
език, различен от родния, или на латиница. има и 
куриозни случаи, когато двата вида писменост са 
смесени. наложително е държавата да приеме за-
кони за използването само на кирилицата.  

Под влияние на чужд правопис се среща и из-
писване на имена на фирми, изрази и изречения, 
като всички съществителни са с главни букви. 
това е характерно за английския правопис, но 
не и за българския. например “Българска акаде-
мия на науките” вместо правилното “Българска 
академия на науките”. 

обедня езикът на нашите ученици, студенти, 
дори на журналистите. Причините са доста - не-
брежност, недостатъчно четене на художествена 
литература, подражание на чужда езикова практи-
ка и т.н. наред с модното еднообразие в облеклото 
се забелязва и мода в езиковото общуване. 

“униформени” са при младите епитети като 
“адско, адска, адско, адски” или “уникален, уни-
кална, уникално, уникални”. какво ни говори 
епитетът “адско”? “адски ми е хубаво, адски ми 
е лошо?” Ясно е, че с него потребителите искат да 

изразят много силно хубавото, доброто или лошо-
то, но това е шаблон. някой да се е върнал от ада, та 
да ни е казал точно как е там? Позоваваме се само 
на данте или не знаем друг подходящ епитет.

най-много са грешките, свързани с члену-
ването. учениците трудно овладяват правилата 
за членуване на съществителните в мъжки род, 
единствено число и често не знаят кога се пише 
пълен член, кога - кратък. в устната реч това не 
се усеща толкова, колкото в писмената. депута-
тите, а покрай тях и журналистите, често казват: 
“това ще се разгледа в пленарна зала”, вместо: 
“това ще се разгледа в пленарната зала”. или: 
“това е предложение на правна или на бюджет-
на комисия”, вместо: “това е предложение на 
правната или на бюджетната комисия”. члену-
ването не е само граматическо правило, то има и 
смислово значение. употребяваме пълен член, 
когато името е познато, единствено, първосте-
пенно. Пленарната зала, както и комисиите, са 
единствени, затова се членуват с пълен член.

допусканите грешки от нашите народни избра-
ници са много. Затова е необходимо в народното 
събрание да има езиковед, който да наблюдава, да 
коригира и дори да санкционира онези, които от 
високата трибуна говорят на български с грешки.

За правилен и хубав език трябва да се работи, 
и то не само в училищата. трябва да знаем и да 
приемем, че цял живот човек се учи, учи се и на 
богат, красив и точен език.

На 10 ноември 1989 г. започна 
Голготата на България

За чистотата на българския език

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Тази снимка е от далечната 1996 г. Изпрати ни я  
нашата читателка Даниела Величкова от София.  
С кратко, но мило писмо: 
"Здравейте, приятели от в. ДУМА, 
Споделям с Вас един спомен от град Сандански. На сним-

ката е моята дъщеря Александра, която държи вестник 
ДУМА. Имам възможност и до днес чета вестника. Поже-

лавам Ви живот и здраве, и дълго време да Ви четем!" 

Свързахме се с Даниела. И тя ни разказа, че снимката е 
направена, когато тя и семейството й са били на почивка 
в Сандански. "Купувахме ежедневно вестник ДУМА. Беше 
време на силни емоции. Направихме снимката, защото 
беше чудесен кадър - малката Александра в ръцете с го-

лемия Вестник (неслучайно с голяма буква). Нашият дядо 
е бил ятак на Свилен Русев, никога не е бил партиен член. 
Казваше: "Аз съм комунист, не партиец." Идеалист човек... 
Семейство ни е с леви убеждения, макар в последно време 
много идеи като че ли се трансформират в нечий интерес. 
Но колкото и да се озадачаваме, това е реалността..." 

Александра вече е на 27 години и има прекрасен  
син Даниел, който е на 3 години.  
Благодарим, Даниела, за милия спомен. Бъдете здрави!  
И дано ДУМА да е все така Вестникът с главна буква  
за Вас и Вашето семейство!

МилспоМен

Загубени в превода 
на близкото ни минало
33годинислед„оня”10ноемвриощеспорим
вкаквовремеживяхмеинакъдевървим
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всеки четвърти европеец 
описва финансовото си положе-
ние като "несигурно". Повече 
от половината от населението в 
европа вижда сериозен риск то 
да стане такова през следващи-
те месеци. а 80% вече са били 
принудени да правят трудни из-
бори за разходите си, съобщава 
в. "Гардиън".

Докато кризата с разходите 
за живот, предизвикана от ви-
соките цени на енергията, нео-
бузданата инфлация и войната 
в украйна, се изостря, проуч-
ване, проведено в шест страни 
от френската неправителствена 
организация Secours Populaire 
за борба с бедността, рисува 
тревожна картина на един "кон-
тинент на ръба".

Повече от половината (54%) 
от над 6000 души във фран-
ция, Германия, Гърция, ита-
лия, Полша и великобритания 
посочват, че покупателната им 

способност е намаляла през по-
следните три години - най-вече 
поради по-скъпите храни, гори-
ва, отопление и сметки за наем.

Най-силно засегнатата стра-
на е Гърция, където 68% от 
анкетираните твърдят, че по-
купателната им способност е 
намаляла "много" или "донякъ-
де" от 2019 г. следват франция 
(63%), италия (57%), Германия 
(54%), великобритания (48%) и 
Полша (38%).

около 80% от анкетираните 
посочват, че вече са били при-
нудени да направят значителни 
компромиси, като намаляване на 
пътуванията (62%) или отопле-
нието (47%), вземане на заеми 
от приятели или роднини (42%), 
намиране на втора работа (40%) 
и пропускане на хранене (29%).

в шестте държави 64% за-
явяват, че "често" или "поня-
кога" не могат да решат какво 
повече да съкратят, тъй като 

вече са свили разходите си до 
каквото могат, 28% казват, че 
са надвишили разходите си до 
средата на месеца, а 27% често 
или понякога се страхуват да не 
загубят дома си.

средно около 27% от ан-
кетираните в шестте страни 
определят финансовото и ма-
териалното си положение като 
"несигурно", т.е. "един неочак-
ван разход може да промени 
всичко", докато 55% посочват, 
че трябва да бъдат внимателни.

За мнозина бъдещето изглеж-
да дори по-лошо: мнозинството 
от европейците (55%) смятат, 
че са изправени пред много или 
донякъде значителен риск от из-
падане в несигурност през след-

ващите месеци, като всеки пети 
(17%) оценява възможността за 
това като много висока.

италианците и гърците са 
най-тревожни, съответно със 70 
и 68% анкетирани, признали, че 
са много или донякъде загриже-
ни. около 47% от респонденти-
те във великобритания смятат, 
че рискът от несигурност е зна-
чителен, както и 42% от тези 
във франция.

Напрежението е било усете-
но най-вече от родителите. 72% 
в шестте държави отбелязват, 
че са намалили собствените си 
развлекателни дейности (76%), 
фризьорски и козметични про-
цедури (72%) и бюджет за дре-
хи (72%), за да запазят качест-

вото на живот на децата си.
Почти половината от роди-

телите (48%) в шестте държави 
признават, че редовно намаля-
ват своята храна, за да нахранят 
децата си, докато 66% посочват, 
че са били принудени да ограни-
чат дейностите на децата, вклю-
чително излети и ваканции.

Проучването показва пора-
зителни разлики между страни-
те за това кои групи се считат 
за най-застрашени от изпадане 
в бедност: пенсионери в Гер-
мания (61%), по-млади хора в 
италия (57%) и семействата с 
един родител в обединеното 
кралство (55%).

Нюз.бг

европейските държави са изправени 
пред серия от стачки и протести през 
следващите дни срещу повишаващите се 
цени на енергийните източници и увели-
чаващите се разходи за живота.

ето къде и за какво протестират:
Гърция
обща 24-часова стачка, организира-

на от синдикатите в частния и държав-
ния сектор, парализира Гърция вчера. 
Профсъюзите обявиха стачката с искане 
правителството да вземе мерки в под-
крепа на работещите заради рязкото уве-
личение на цените. Гръцките синдикати 
настояват за по-ниски данъци и увели-
чение на минималната работна заплата, 
която в момента е малко над 700 евро на 
месец.
БелГия
обща стачка, организирана от ос-

новните синдикати, блокира вчера и 
Белгия. Протестиращите настояват за 
допълнителни компенсации заради 
галопиращата инфлация и високите 
цени на енергията извън предвидените 
индексации, предаде БНр. кралството 
е парализирано от различни протести 
- стачки, спиране на работа, събиране 
на персонала, демонстрации в почти 
всички области. 55 полета са отменени 

на летище “Завентем”, като общо засег-
натите са 200. Затвориха и основните 
вериги супермаркети в страната.
ВеликоБритания
Над 70 000 университетски служи-

тели от 150 британски университета ще 
стачкуват три дни през ноември заради 
заплащането, условията на труд и пенси-
ите, съобщи профсъюзът на университе-
тите и колежите.

работниците в британската фирма 
за опаковане DS Smith, сред чиито кли-
енти е и гигантът за онлайн търговия 
Amazon, са гласували с голямо мно-
зинство да започнат стачка след спор с 
ръководството за заплащането, съобщи 
синдикатът GMB.

медицинските сестри във велико-
британия също стачкуваха на 5 ноем-
ври, съобщи синдикатът им. Неговите 
членове са се сблъскали с реални съ-
кращения на заплатите през последното 
десетилетия.

тридневната стачка на десетки хиля-
ди британски железопътни работници, 
планирани за тази седмица, бяха спрени, 
докато се водят “интензивни преговори” 
в дългогодишен спор относно заплаща-
нето и условията на труд, обяви синди-
катът RMT. отделна стачка на персона-

ла на лондонското метро е планирана за 
10 ноември.

стотици работници на лондонското 
летище Хийтроу ще напуснат работните 
си места в навечерието на световното 
първенство по футбол заради искания за 
по-добро заплащане. 700-те работници 
от наземното обслужване, транспорта 
и каргото, както и наети от дъщерното 
дружество за летищни услуги на Emirates 
Group и Menzies, ще стачкуват три дни, 
считано от 18 ноември.

Най-голямата британска местна бан-
ка Lloyds предложи на служителите си 
в обединеното кралство увеличение на 
заплатите с минимум 2000 паунда, е зая-
вил източник, запознат с преговорите.

Британските пощи съобщиха, че 
членовете на най-големия профсъюз в 
сектора - синдиката на работещите в 
комуникациите (CWU), ще проведат две 
48-часови стачки в края на ноември и 
началото на декември, в навечерието на 
коледа.

Британският съюз на работниците 
заяви на 1 ноември, че е осигурил спора-
зумение за увеличаване на заплащането 
с 12,5% за 1000 шофьори на камиони за 
доставка на бира от логистичната компа-
ния GXO, отменяйки стачките, планира-
ни за навечерието на финалите на све-
товното първенство по футбол.
Франция
Продължава стачката в петролната 

рафинерия на TotalEnergies в северна 
франция, обяви преди дни представител 
на енергийния синдикат CGT.

снабдяването с горива на френски-
те бензиностанции се връща към нор-
малното, заяви министърът на енер-
гетиката агнес Пание-рунашер, като 
по-малко от 10% от обектите все още 
имат проблеми.
Германия
синдикатите в най-голямата иконо-

мика в европа настояват за по-високи 
заплати в контекста на нарастващата ин-
флация.

Германският синдикат IG Metal 
Kueste заяви, че е призовал няколко хи-
ляди работници да стачкуват в 15 обекта, 
включително Airbus в Хамбург.

Lufthansa и профсъюзът UFO постиг-
наха споразумение за увеличаване на за-
платите на 19 000 членове на кабинния 
екипаж, съобщи водещата германска 
авиокомпания.

Германският производител на авто-
мобили Audi предлага на служителите си 
еднократни плащания без данъци, вмес-
то постоянно увеличение на заплатите, 
каза директорът по човешки ресурси.
испания
Хиляди испанци препълниха пло-

щад Plaza Mayor в мадрид на 3 ноем-
ври, за да поискат по-високи заплати, 
в първия масов протест в страната от 
началото на кризата.

работниците в Azul Handling, ком-
панията за наземно обслужване, об-
служваща Ryanair на 22 испански ле-
тища, засега замразиха плана си да 
проведат няколко 24-часови стачки 
между 28 октомври и 8 януари, но са 
в стачна готовност. те искат по-добри 
условия на труд.
аВстрия
австрийските металурзи си осигури-

ха на 4 ноември годишно увеличение на 
заплатите от над 7% средно, над нивото 
на инфлация от 6,3% за периода на прего-
ворите. Преговорите се разглеждат като 
знакови по отношение на други сектори 
в австрия, която има силна традиция на 
колективно договаряне и годишни дого-
ворени увеличения на заплатите, които 
като цяло предотвратяват заплахата от 
стачки.

Нова тв, БНР

Всеки четвърти европеец 
принуден да затяга колана
Почтиполовинатаотродителите
признават,чередовнонамаляват
своятахрана,заданахранят
децатаси,сочипроучване

СнимкаShutterStock

Европа пламва от стачки и протести
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Бизнес дейностите на съ-

пруга на председателката на 
ек Урсула фон дер Лайен са в 
центъра на вниманието на ев-

ропарламента в момента. ос-

новният проблем е съмнител-

ното отпускане на субсидии 
за фармацевтични компании, 
в което Хайко фон дер Лайен 
играе водеща роля. 

вероятно не е случайно, че 
именно безпартийната итали-

анска евродепутатка Франче-

ска Донато повдигна въпроса 
за бизнес дейностите на съ-

пруга на председателката на 
европейската комисия Урсу-

ла фон дер Лайен (64). както 
информира вестник Welt, в 
изпълнено с възмущение пис-

мо от 26 октомври до предсе-

дателката на специалната ко-

мисия "корона" на еП катлин 
ван Бремпт, Донато съобщава 
за "неморални действия" и 
"смущаващи новини", които 
се разпространяват за Хайко 
фон дер Лайен (67).

като италианка тя трябва 
да знае, че само преди десет 
месеца в Удине, италия, е съз-

дадена компанията Orgenesis 
Italia, дъщерно дружество на 
едноименната американска 
компания Orgenesis, която е 
специализирана в генната и 
клетъчната терапия и в която 
Хайко фон дер Лайен като спе-

циалист по клинични изпитва-

ния е медицински директор от 
2020 г. насам.

евродепутатът Франческа 
Донато е поразена от факта, че 
компанията Orgenesis Italia е 
успяла да осъществи 

преврат малко след 
създаването си 

тя придобива дял във Фон-

дацията за генна терапия и 
разработване на лекарства с 
помощта на рнк технология 
на университета в Падуа, ко-

ято е масово субсидирана със 
средства на еС. По-конкрет-

но - 320 млн. евро от Фон-

да за възстановяване на еС 
са постъпили в Падуа, като 
част от тях - 383 000 евро - са 
били предоставени директно 
на Orgenesis Italia. А кой е в 
надзорния съвет на гореспо-

менатата фондация? някой си 
Хайко фон дер Лайен. нещо 
повече, Фон дер Лайен пода-

ва оставка оттам в същия 26 
октомври, когато Франческа 
Донато изпраща писмото до 
председателя на специалната 
комисия "корона". вероятно 
всичко това е съвпадение.

обвиненията срещу Хайко 
фон дер Лайен: действията му 
са били не само "неразумни", 
но и "неетични". 

оливие Худеман от непра-

вителствената организация 
Corporate Europe Observatory, 
която се застъпва за прозрачност 
при влиянието върху политики-

те на еС, критикува съпруга на 
председателя на европейска-

та комисия пред вестник Welt. 
"Позицията на Хайко фон дер 
Лайен във фондацията на уни-

верситета в Падуа по време на 
отпускането на безвъзмездните 
средства носи риск от конфликт 
на интереси."

като съпруг на председате-

ля на ек, за Хайко фон дер Ла-

йен е било "неразумно да пое-

ме официална ръководна роля 
в проект с такова значително 
финансиране от еС". Сами-

ят депутат от еС Франческа 
Донато пише в писмото си до 
председателя на комисията за 
ковиД-19: "Явно е неетично 
съпругът на председателя на 
ек да участва в управлението 
на част от тези средства за фи-

нансиране на научни изслед-

вания на група добре познати 
мултинационални фармацев-

тични компании, включително 
и на самата Orgenesis."

Но това не е всичко 

Хайко фон дер Лайен е 
свързан и с друго съмнител-

но финансиране. След назна-

чаването на Фон дер Лайен 
за медицински директор на 
Orgenesis, в еС са създадени 
поне четири дъщерни друже-

ства, някои от които са полу-

чили милиони субсидии. През 
ноември 2021 г. гръцкото 
правителство е инжектирало 
"до 32 млн. евро" в съвместно 
предприятие, което Orgenesis 
е направила с биотехнологич-

ната компания Theracell, съоб-

щава Bloomberg.
ръководителят на ек Урсу-

ла фон дер Лайен също дължи 
обяснения за сделката на еС за 
ваксината срещу ковиД-19.

и това отново не е всичко. 

Orgenesis получи голяма по-

мощ също и в нидерландия. 
При финансирането на кон-

сорциум от биотехнологични 
компании и университети 1,2 
млн. евро бяха предоставени 

на Mida Biontech, дъщерно 
дружество, изцяло притежава-

но от Orgenesis. А в Германия, 
родината на Фон дер Лайен, 
Orgenesis вече има клон, осно-

ван през март 2021 г. Главен 

изпълнителен директор е Хай-

ко фон дер Лайен. Седалището 
на компанията се намира на 
последния етаж на пететажна 
жилищна сграда в мюнхен-
Швабинг.

във всеки случай в пис-

мото си евродепутатът До-

нато повдига въпроса дали 
отпускането на субсидии на 
Orgenesis е било извършено 
правомерно. но по-важното е 
дали дейностите на Хайко фон 
дер Лайен във фармацевтич-

ната индустрия са съвместими 
с позицията на съпругата му?

Дискусията за бизнес дей-

ностите на Хайко фон дер 
Лайен е взривоопасна, не на 
последно място на фона на раз-

следванията на европейската 
прокуратура (EPPO) на мно-

гомилиардните сделки на еС 
за ваксини срещу ковиД-19. 
Става дума за съмнителна раз-

мяна на текстови съобщения 
между ръководителя на ев-

ропейската комисия Фон дер 
Лайен и шефа на Pfizer Алберт 
Бурла. Председателят на ек 
категорично отказва да разкрие 
съдържанието на есемесите.

Неморални действия
и смущаващи новини
СъпругътнаУрсулафондерЛайенезамесенвсъмнителнифармацевтичнисделки

Бизнес дейностите на Хайко фон дер Лайен са поставени 
под въпрос с оглед на финансирането от ЕС

 
 
 
С всеки изминал ден прего-
ворите, водени между Ев-
ропейската комисия и Pfizer 
относно най-големия договор 
за ваксина срещу КОВИД-19 в 
ЕС, изглеждат все по-малко 
като обичаен бизнес, а по-
скоро като пиеса за убийство, 
в която самоличността на 
убиеца не е разкрита до края, 
писа брюкселското издание 
“Политико” през септември. 
Сюжетът се задълбочи още 
повече, след като Европейската сметна палата публикува доклад, обвиняващ ЕК, че отказва да 
разкрие подробности за личната роля на председателя Урсула фон дер Лайен в преговорите. 
Бюджетният надзор установи, че шефът на ЕК е отхвърлил съществуващия правилник, за да 
сключи предварителна сделка с американската мултинационална компания, проправяйки пътя 
за договор за до 1,8 милиарда дози ваксина срещу коронавирус, който да бъде подписан през май 
2021 г. За всички останали ваксини сделките, сключени от ЕС между 2020 и 2021 г., съвместен 
екип, състоящ се от длъжностни лица от ЕК и седем страни членки, проведе проучвателни 
разговори. След това резултатът беше отнесен до Управителен съвет по ваксините, съставен 
от представители на всички 27 държави членки на ЕС, които го подписаха. 
Но тази установена процедура не е спазена в случая с най-големия договор в ЕС, казва Сметна-
та палата. Вместо това самата Фон дер Лайен проведе предварителни преговори за договора 
през март и представи резултатите на Управителния съвет през април. Междувременно плани-
рана среща на научни съветници, организирана за обсъждане на стратегията на ЕС за ваксини-
те за 2022 г., така и не се състоя. 
За разлика от другите договорни преговори, ЕК отказа да предостави записи от дискусиите с 
Pfizer под формата на протоколи, имена на консултирани експерти, договорени условия или дру-
ги доказателства. “Помолихме Комисията да ни предостави информация за предварителните 
преговори за това споразумение”, пишат авторите на доклада. “Такъв обаче не последва.” 
Старши одитор, който помогна в разследването, коментира пред “Политико”, че отказът на 
ЕК да разкрие информация е много необичаен. “Това не се случва почти никога. Това не е ситуа-
ция, с която ние обикновено се сблъскваме”, казва одиторът, пожелал анонимност. 
Одитният доклад поражда допълнителни опасения относно действията на Фон дер Лайен. 
 

„Политико”: Като пиеса за убийство

Със съкращения
Гласове
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музикално-документал-
ният филм, посветен на бъл-
гарския интелектуалец Ди-
митър ненов (1901-1953), е 
осъществен по повод 120-го-
дишнината от неговото рож-
дение. Продукцията ще бъде 
представена в нма “Проф. 
Панчо владигеров” на  
11 ноември от 19 ч. и е част 
в програмата на клавирния 
рецитал на венета нейнска. 
в концерта, освен творби на 
композитора Димитър не-
нов, публиката ще чуе и лю-
бими негови произведения 
от Ференц лист, които вир-
туозният пианист е изпълня-
вал по време на своите забе-
лежителни концерти, научи 

Дума от кристина венко-
ва, експерт връзки с общест-
веността на академията. Ще 
прозвучат миниатюрите на 
Димитър ненов в пълната им 
версия, към която пианистът 
често е прибягвал, добавяйки 
по едно или две произведе-
ния към общоприетия брой 

от пет пиеси. модернизмът 
на композитора ще бъде чут 
в неговия етюд 1, където 
основно място заема т.нар. 
дяволски интервал. ранна-
та “медитация” ще прозву-
чи сред музика от Ференц 
лист, част от постоянния 
репертоар на ненов - “уте-

шение”, концертен етюд “Un 
Sospiro” и “Фонтаните на 
вила д’есте”. Програмата ще 
завърши с неновата “тема с 
вариации”.

Филмът “Димитър ненов 
и измеренията на изящество-
то” е дело на видеопродуцен-
та Ясен Харалампиев и вене-
та нейнска и е осъществен по 
идея на изкуствоведката ели-
савета Станчева с подкрепата 
на нФ “култура”. в него зву-
чи и единственият достигнал 
до нас запис на изпълнение 
на Димитър ненов, съхраня-
ван в архивите на Бнр. 

основна част от качест-
вата на проекта са специално 
направените за него нови ви-
деозаписи на емблематични 
клавирни произведения на 
ненов от пианистката венета 
нейнска. във филма са вклю-
чени редки и непоказвани 
досега негови снимки от лич-
ния му архив, съхранявани в 
научния архив на Бан. му-
зикалните записи са осъщест-
вени от тонрежисьора Павел 
Стефанов в концертната зала 
на нма.

Премиерата на филма 
“Димитър ненов и измерени-
ята на изяществото” бе осъ-
ществена в есенното издание 
на “Master of Art” през 2021 г. 
в София като част от офици-
алното заключително съби-
тие на форума, съпътствано 
от концерт на пианистката 
венета нейнска.

Проф. д.н. любомир 
Халачев бе удостоен с 
литературната награда 

"елин Пелин" за сбор-
ника с разкази "10 неща, 
които никога няма да 
правя".

Проф. любомир Ха-
лачев завършва вГик 
в москва (1972). През 
1974 г. се посвещава на 
образованието по опе-
раторско майсторство 
в натФиЗ. от 1975 г. 
работи в Студия "вре-

ме" като оператор и 
режисьор на докумен-
тални и научно-попу-
лярни филми. През 
1991 г. основава "ко-
диак" - продуцентска 
фирма, която по-къс-
но се преименува на 
"кадиак Филм". един 
от основателите е на 
асоциацията на фил-
мовите продуценти. 

работи като режисьор, 
продуцент и сцена-
рист на документални 
филми и телевизионни 
драми. Бил е ректор на 
натФиЗ (2011-2015). 
в момента преподава 
документално кино на 
студентите по опера-
торско майсторство и 
продуцентство в ма-
гистърската програма 

"мениджмънт в екран-
ните изкуства".

Създал е повече 
от 100 късометражни 
филма с множество 
награди на български 
и международни фес-
тивали. автор е на де-
сетки статии, на осем 
книги в областта на 
киното и телевизията и 
на пет книги с разкази.

накратко

натозиденсародени

Чл.-кор.АНГЕЛБАЛТОВ,
специалистпомеханика
АТАНАСУЗУНОВ,
бившфутболенсъдия
БОЙКОАТАНАСОВ,
председателнаКомисията
зафинансовнадзор
ЗВЕЗДЕЛИНМИНКОВ,
актьор,имитатор,хуморист
ПЛАМЕНПЕТРОВ,икономист,
бившминистърнатранспорта
Проф.СТЕФАНСТОИЛОВ,
икономист,бившминистър
безпортфейл

Галерия "Париж" за вто-
ри път представя в своето 
пространство самостоятел-
на изложба на известния ху-
дожник наивист Стоян Бож-
килов. Представени са около 
двадесет платна, в които за-
дължително ще срещнем по 
едно магаре и по един ангел. 
изложбата може да се раз-
гледа на живо или онлайн в 
сайта в галерията.

Заглавието "магарета и 
ангели" изразява с голяма 
точност наивистично-биб-
лейските търсения на авто-
ра, където небесно и земно 
се преплитат в благост и 
хармония. Светът в картини-
те на Стоян Божкилов е из-
пълнен именно с това - мила 
и спокойна любов и взаим- 
ност между мъжа и жената, 

животни, които кротко ги 
заобикалят, пейзажи, кои-
то допълват идилията със 
своята красота и цветове, и, 
разбира се, летящи ангели, 
които благославят човеш-
кия свят. Звучи утопично и 
нереално, но всъщност не е 
ли това светът на влюбените 

хора? неслучайно именно 
те са изобразени с големи 
и едри фигури, а всичко 
друго около тях е малко, 
защото в този момент те 
са единствени сами за себе 
си, потънали в любовта си 
един към друг. а ангелите и 
магаретата неизменно ги съ-
пътстват, защото без Божия-
та благословия няма как да 
се получат нещата, но и без 
личните усилия и труд също 
не биха потръгнали, така че 
тази симбиоза и синергия е 
важна за всички страни.

в картините има и много 
лека еротична нотка, често 
ще се види голо женско тяло 
с ренесансови форми, които 
го правят още по-женствено 
и сякаш готово да ражда и 
да дава.

и така, летящи хора, 
магарета и ангели ще ни 
обвият в топла прегръдка и 
ще ни понесат на крилете 
на любовта, ще ни разкажат 
мъдри приказки и ще ни по-
кажат своя свят, където ни 
се иска на всички да бъдем, 
разказва галеристката надя 
Павлова.      

Фентъзи пиесата  
„Пътешествието на Мая"  
в Сцена Дерида

В Сцена Дерида на 11 ноември 
от 19,30 ч. ще се случи нещо, което 
досега не се е случвало на българска 
театрална сцена. Ще бъде предста-
вена първата по рода си българска 
фентъзи пиеса за преодоляването 
на страховете и силата на сърце-
то. "Пътешествието на Мая", по 
едноименния фентъзи роман от  
A. A. Георгиев, ще завладее сцената 
с блестящи костюми, интригуващ 
сюжет, много хумор и повдигащи 
идеи. Вълнението и емоцията ще 
се усилват многократно от живо-
то изпълнение на пиано, което ще 
озвучава цялата пиеса. Ще се срещ-
нем с гоблини, дракони, магьосници, 
майстор по бойни изкуства и едно 
малко момиче с чисто сърце, кое-
то иска да пребори страховете си. 
Залата ще кънти от смях! Бойни 
изкуства, мечове и магически скип-
три ще се развихрят на сцената!  
В епична битка ще се сблъскат Свет-
лината и Мракът, но кой ще побе-
ди? Следващото представление е на  
13 ноември от 11 ч., научи ДУМА от 
Верджиния Петкова.

В кукления театър  
в Стара Загора играят 
„Джак и бобеното стъбло"

Кукленият театър в Стара За-
гора е подготвил нова радост за 
своите зрители. Режисьорът Цве-
ти Пеняшки, композиторът Милен 
Апостолов и Ясмин Манделли - сце-
нография, ще ни отведат в чудния 
свят на "Джак и бобеното стъбло". 
Драматизацията на класическата 
английска приказка е на Цвети Пе-
няшки, в ролите ще видим познатите 
и обичани актьори Биляна Райнова, 
Мария Джойкева, Калоян Георгиев 
и Станислав Матев. "Всеки човек 
търси щастието под дърво и камък, 
а то често е пред очите му", казва 
режисьорт Цвети Пеняшки за глав-
ната си идея при драматизацията 
на класическата приказка. "Целта 
ни е да провокираме повече мисли", 
допълва го композиторът Милен 
Апостолов. Тъй като главният герой 
е малко по-голям и представление-
то не е типично детско,  уточнява 
още режисьорът. Премиерата е на  
12 ноември от 11 ч., научи ДУМА от 
Велизара Цонева.

Цвети Пеняшки  
и Милен Апостолов

СнимкаДкТСТараЗагора

Летящи хора, магарета и ангели  
показва Стоян Божкилов в „Париж”

“Нашето щастие” “Пътят, който е пред нас” “Сватба”

Снимкинма

кино-концертнатавечерсепосвещава
на120-годишнинатаотрождението
налегендарнияпианист,композиториархитект

Венета Нейнска  
с рецитал в чест  
на Димитър Ненов

Проф. Любомир Халачев е удостоен  
с литературната награда „ Елин Пелин”
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21 април - 21 май

23 юли - 23 август

22 май - 21 юни

24 август - 23 септември

24 септември - 23 октомври

22 декември - 20 януари

24 октомври - 22 ноември

21 януари - 19 февруари

23 ноември - 21 декември

20 февруари - 20 март
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овен

Като че ли никога не сте 
били в толкова роман-
тично настроение, не 
можете да се познаете.

рак

Не трябва дълго да се ко-
лебаете, като се опит-
вате да оцените всички 
нюанси на ситуациите.  

телец

Трудно ще ви бъде да убе-
дите своя любим, че е са-
мостоятелен и може да 
мине без съветите ви. 

лъв

Проектът, който ви из-
глежда скучен, изведнъж 
ще се окаже многопла-
стов и ще ви стимулира. 

БлИЗнацИ

Стремежът ви е свър-
зан с промени в деловата 
сфера. Може да получите 
интересни предложения.

дева

Желанието ви да обеща-
вате и невъзможното 
може да ви донесе про-
блеми. Бъдете реалисти.

веЗнИ

Не трябва в нищо да се 
отклонявате от привич-
ните и проверени в рабо-
тата схеми. Успех. 

коЗИрог

Върнете се във водовър-
тежа на събитията и 
запретнете ръкави. Зах-
ванете се с работа. 

скорпИон

Запасите в хладилника ви 
привършват? Не се прес-
таравайте. Има опас-
ност да прекалите.

водолей

Новите впечатления ще 
ви помогнат да се изба-
вите от старите мисли. 
Бъдете смели. 

стрелец

Бъдете готови за делови 
трудности. Идеята, ко-
ято ви изглежда изклю-
чителна, не се подкрепя. 

рИБИ

Потърсете нещо, за ко-
ето по-рано не сте се се-
щали и не сте имали въз-
можност да изпробвате.                    

17
oC 15

oC 15
oC 15
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православенкалендар

05.55 денят започва - сутрешен
блок с Христина Христова
исимеониванов

09.20 100%будни-сутрешното-
кшоу с мария андонова и
стефана.Щерев

11.00 Култура.бГ - предаване за
културасдимитърстоянович

12.00 посветаиунас
12.25 новининатурскиезик
12.35 малкиистории/п/
12.45 Телепазаренпрозорец
13.00 последният печели - за-

бавносемейнокуизшоу/п/
14.00 Телепазаренпрозорец
14.15 “принцесалилифее”-аним.

филм
14.45 “вечнитетайни”-аним.филм
15.15 “арабела” - 13-сериен тв

филм
15.45 Телепазаренпрозорец
16.00 бързо,лесно,вкусно
16.30 светътиние
17.00 българияв60минутисма-

рианавекилска
18.00 посветаиунас
18.20 ощеотденя -коментарно

предаване
18.45 спортТоТо
19.00 последният печели - за-

бавносемейнокуизшоу
20.00 посветаиунас
20.45 спортниновини
21.00 музикабезкрай
22.00 “братството 2” - тв филм

/12,последенепизод/(14)
23.00 посветаиунас
23.25 ФиФа - световно първен-

ствопофутбол2022-мага-
зиннопредаване/9еп./

23.55 бнТ представя - петър
дертлиев: доктора срещу
“доктора”/п/

00.55 светътиние/п/
01.25 100%будни-сутрешното-

кшоу с мария андонова и
стефана.Щерев/п/

03.00 Култура.бГ - предаване за
културасдимитърстояно-
вич/п/

03.55 “арабела”-твфилм/п/
04.25 посветаиунас/пот20.00ч./

06.00“Тазисутрин”-информаци-
онно предаване с водещ
ЗлатимирЙочев

09.30“предиобед”-токшоусво-
дещидесиславастоянова
иалександърКадиев

12.00 bTV новините - обедна
емисия

12.40“Комицитеиприятели”/п./-
комедийношоу

13.20 “стани богат” /п./ - куиз
шоу

14.30 “ШоутонаниколаосЦити-
ридис”/п./

15.00„огледаленсвят”-сериал
16.00 премиера: “обещание” -

сериал,с.4
17.00bTVновините
17.30 “лице в лице” - публици-

стично предаване с воде-
щаЦветанкаризова

18.00 “станибогат” - куизшоус
водещмихаилбилалов

19.00 bTV новините - централна
емисия

20.00“меннемемислете”-сери-
ал,еп.45

21.00 “Фермата: мостът на вре-
мето”-риалити,с.8

22.30 “ШоутонаниколаосЦити-
ридис”-вечернотокшоу

23.00bTVновините-къснаеми-
сия

23.30 “Закон и ред: специални
разследвания” - сериал,
с.22eп.6

00.30 премиера: “Затегнете ко-
ланите”-сериал,еп.1

00.50“Катонакино”-предаване
закино

01.00“революцияZ:секс,лъжии
музика”-сериал,с.4еп.3

02.10bTVновините/п./
02.40“предиобед”/п./-токшоу
04.35 “опасни улици” - сериал,

с.15
05.30“лицевлице”/п./

00.05“нашиятследобедсбсТв”

/п/

01.15“ляваполитика”

02.10“студиоикономика”/п/

03.10“обществоикултура”/п/

04.10“думатаеваша”/п/

05.10документаленфилм

05.40“нашиятследобедсбсТв”

/п/

06.50музикаленантракт

07.30документаленфилм

08.00“Заисториятасвободно”/п/

09.00пленарнозаседаниенана-

родното събрание - пряко

предаване

12.30новини

14.00“нашиятследобедсбсТв”

15.30новини

16.00документаленфилм

16.30 “думата е ваша” - открита

линия

17.30Твпазар

17.45музикаленантракт

18.10Твпазар

18.30новини-централнаемисия

19.15“актуалноотденя”

20.00“студиоикономика”

21.00“ляваполитика”/п/

22.00Твпазар

22.15 новини - централна еми-

сия/п/

22.40“актуалноотденя”/п/

23.20“студиоикономика”/п/

04.35Телеканал“доброутро”

08.00новини/съссубтитри/

08.20“антиФейк”

08.55“живейздравословно!”

09.45информационенканал

11.00новини/съссубтитри/

11.15информационенканал

14.00новини/съссубтитри/

14.15информационенканал

17.00 вечерни новини /със суб-

титри/

17.20информационенканал

20.00 “време” - информационна

програма

20.45 “спусък” - нови серии,

еп.16

21.45“Голяматаигра”-твшоу

22.45информационенканал

00.20“мъжко/женско”

01.05“вдействителност”-твшоу

01.55“некаговорят”-токшоу

03.00 “време” - информационна

програма

03.45 “спусък” - нови серии,

еп.16

светите апостоли
олимп, родион, сосипа-
тър, ераст и куарт при-
надлежат към лика на
седемдесетте христови
апостоли

от тях олимп, или -
олимпан, за когото свети
апостолпавелспоменавав
посланието сидоримляни-
те, отишъл със свети апос-
толпетърврими там -по
заповед на римския импе-
ратор нерон - бил посечен
смечв същияден, в който
бил разпнат свети апостол
петър.

също и апостол роди-
он,илииродион,койтобил
сродник на светия първо-
върховен апостол павел и
проповядвал словото бо-
жие в патра, където бил и
епископ, съпровождал све-
тиапостолпетървримив
деня на неговото разпятие
билобезглавен.

свети апостол сосипа-
тър бил родом от ахаия и
също бил сродник на апос-
тол павел, за което споме-
нава сам апостол павел в
посланието сидоримляни-
те. Заедно със свети апос-
тол иасон той бил ученик
на свети апостол павел и
пътешествал, проповядвай-
ки евангелието. след това
бил епископ на иконийска-
тацъркваипочиналвмирв
дълбокастарост.

подобно на него, почи-
налмирновГосподаисве-
тиапостолераст,закогото
същоспоменавасветиапос-
тол павел в посланието до
римляните. свети апостол
ераст бил дякон и пазител
на имуществото на Йеру-
салимската църква, а след
това-епископвпанеада.

свети апостол Куарт,
или Кварт, също споменат
от свети апостол павел,
пострадал много за своето

благочестие,обърналмного
гърци в Христовата вяра и
мирнопочиналкатоепископ
наградберит.

сега всички тези свети
апостоли предстоят пред
божияпрестолвъввечнове-
селие,катоприематотбога
наградатанамногобройните
сиподвизиитрудове.

св. арсений получил
отГосподадарнапрозор-
ливостиизцеление

свети арсений Капа-
докийски е роден в село
Фараса в Кападокия (мала
азия) около 1840 г. оста-
нал без родители в ранна
възраст. получил образо-
вание в семинария, на 26
години приел монашеско
пострижение, а през 1870
г. бил ръкоположен за све-
щеник. св. арсений водел
строгподвижническиживот
и получил от Господа дар

на прозорливост и изцеле-
ние. по неговата молитва
сеизлекувалиглухи,слепи,
парализирани и бесновати.
предвиждал бъдещи изпи-
тания, войнииизселването
на малоазийските гърци от
роднатаземя.съпровождал
своетопаствоприпреселе-
ниетопрез1924г.ипочинал
скороследпристиганетоси
вГърция.

многобройните чудеса
насветиарсений,коитотой
извършвал приживе, про-
дължилииследсмърттаму.
Товадовелодоканонизаци-
ята на преподобния в лика
насветиитепрез1986г.

Църкватапочитана10ноемврисв.апостолиераст,олимпиродион.преп.арсенийкападокийски
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XVII кръг
Локо Пд - Лудогорец 2:3 1:0 Паска-

лев (4) 1:2 тисера (19 и 28) 1:3 оливей-

ра (37) 2:3 Джовани (64).

1.ЦСКА 17 13 2 2 32:9 41
2.Лудогорец 15 12 2 1 43:10 38
3.ЦСКА1948 17 10 5 2 27:12 35
4.ЛокоПд 17 9 3 5 20:14 30
5.Славия 16 9 2 5 19:15 29
6.Черноморе 17 8 5 4 17:14 29
---------------------------------------------------------------------
7.Левски 16 8 5 3 24:9 29
8.ЛокоСф 17 7 5 5 22:18 26
9.Арда 17 6 5 6 16:19 23
10.БотевПд 17 6 1 10 25:23 19
11.Берое 17 4 4 9 14:29 16
12.СептемвриСф 17 3 5 9 17:25 14
13.БотевВр 17 4 2 11 15:34 14
14.Хебър 17 3 3 11 10:33 12
15.Пирин 17 1 6 10 10:25 9
16.СпартакВн 17 1 5 11 13:35 8

XVIII кръг: петък, 17.30: Пирин - 
Спартак вн; събота, 12.30: Арда - Ботев 
Пд; 15.00: черно море - ЦСкА; 17.30: 
Левски - Славия; неделя, 12.45: Хебър - 
Локо Пд; 15.15: Локо Сф - Берое; 17.30: 
Лудогорец - ЦСкА 1948; понеделник, 
17.00: Ботев вр - Септември.

резуЛтАти

Футбол
по Диема спорт 2
22.00 Ман Юнайтед - Астън Вила

по Диема спорт 3
21.30 Магдебург - Дармщат

по ринг
19.30 Верона - Ювентус
21.45 лацио - Монца

по макс спорт 4
20.00 Райо Валекано - Селта
22.30 Реал М - Кадис

по нова спорт
бАСКетбол
21.00 Португалия - българия

по макс спорт 2
21.00 олимпиакос - Партизан

по макс спорт 1
тениС
15.00 Next Gen финали в Милано

ГЛедАйте

Лудогорец догонва ЦСкА. “орлите” биха Локо Пд с 3:2 като 
гост и събраха 38 т., като се доближиха на 3 т. от лидера. ти-

мът от разград е с два мача по-малко от “червените”. До края на 
есенния дял шампионите имат гостувания на Спартак вн и Сла-

вия и домакинства на ЦСкА 1948 и Левски. “червените” имат 
визити на черно море и Берое.

на “Лаута” точни бяха матиас тисера (19 и 28) и каули оли-

вейра (37), а за “смърфовете” се разписаха мартин Паскалев (4) 
и Джовани (64). 

“те допускат малко голове, но разполагаме с качество да за-

трудним всеки. към края на първото полувреме беше период-

ът, в който обърнахме мача. изправихме се срещу организиран 
съперник. надявам се другата седмица отборът да се представи 
добре и да е по-силен”, каза треньорът на Лудогорец Анте Ши-

мунджа.

Снимкаludogorets.com

Матиас тисера води топката пред Милош Петрович от локо  
за победата на лудогорец, за която аржентинецът вкара два гола

наско Сираков атакува 
остро Лудогорец. мажори-

тарният собственик на Лев-

ски смята, че “орлите” са 
подкрепян отбор, на който 
всяка шампионска титла е 
подпечатана.

“всички знаем, че в бъл-

гарския футбол се толерират 
и се съдийства по определен 
начин на определени отбо-

ри. Да, Лудогорец е един 
от тях. Абсолютно”, обяви 
пред подкаста “неформал-

но” Сираков.
“на Левски бяха открад-

нати прекалено много точки 

чрез съдийството. По ника-

къв начин не сме съгласни, 
че виктор кашай е главният 
виновник. огромната вина 
е в самите съдии, които са 
абсолютно обвързани, за-

висими и една част от тях 
- абсолютно корумпирани. 
Боби може да промени мно-

го неща, ако иска. той зая-

ви преди година, че иска да 
направи промени, ама не ги 
виждаме”, добави Сираков.

“всичко започна да се 
променя към по-добро, ко-

гато успях да върна мъри 
Стоилов. в спортно-техни-

чески аспект Левски израс-

на, което на мен ми дава 
спокойствие и увереност, че 
вървим по правилния път”, 
сигурен е клубният шеф.

“Личностна атака към 
михайлов от Левски няма 
да дойде никога. Атакуваме 
системата и начина, по кой-

то се работи в българския 
футбол. Боби има вина, че 
допуска хората под него да 
си развяват коня и да правят 
каквото си искат. визирам 
най-вече Съдийската коми-

сия, защото всяка седмица 
се случва Баташкото клане 

за определени отбори и поч-

ти всяка седмица - за Лев-

ски.
Ако васил Божков бе до-

сега собственик на Левски, 
със сигурност поне дългове-

те към нАП щяха да бъдат 
изплатени. единствено по 
негово време бяха погасява-

ни тези дългове.
нашите фенове нямат 

нищо общо с другите, това е 
истината. начинът, по който 
изразяват любовта си към 
клуба, е безпрецедентен. 
няма аналог в българската 
история”, обобщи Сираков.

Хебър тръгна с неприятна загуба във волейбол-

ната Шампионска лига. “тигрите” изтърваха спе-

челен мач в Германия. те дръпнаха с 2:0 гейма на 
Берлин волейс, но в крайна сметка паднаха с 2:3 (23, 
23, -17, -26, -12). в четвъртата част българите дори 
пропиляха два мачбола, след като поведоха с 24:22, 
но допуснаха болезнен обрат.

Пред около 200 българи в “макс Шмелинг Хале” 
топреализатори станаха капитанът тодор Алексиев 
и италианецът Якопо масари с по 20 точки, а Симон 
Хирш добави 13. треньорът камило Плачи не можа 
да използва блокировача ники николов, а вместо 
него иван Латунов се включи с 8 т. За немците над 
всички в мача беше тимоти карле с 27 т., а марек 
Сотола завърши с 25 т.

във II кръг Хебър посреща полския Заверче на 
16 ноември.

Димитър кузманов и 
Адриан Андреев отпадна-

ха на двойки на старта на 
“чалънджър”-а в роан, Фран-

ция (90 280 евро). Двамата за-

губиха от руснаците Алибек 
качмазов и Алексей вагутин 
с 6:1, 3:6, 6:10.

Българите бяха убедител-

ни в първия сет, когато напра-

виха два пробива. във втория 
кузманов и Андреев загуби-

ха един гейм на свое подава-

не, което се оказа решаващо. 
в супертайбрека българите 
поддържаха интригата до 
4:4, но след това допуснаха 
руснаците да натрупат аванс, 

който те запазиха до края.
на сингъл Андреев 

(№221) пропиля три мачбола 
и отпадна на старта от фран-

цузина Артюр Физ (№260) с 
6:4, 4:6, 6:7 (1).

Преминалият през квали-

фикациите Александър Ла-

заров (№278) се отказа при 

4:6, 2:4 срещу Юго Гастон 
(Фр, №132).

късно снощи в последния 
мач от II кръг Физ игра сре-

щу втората ракета на Бълга-

рия кузманов (№213), който 
на старта елиминира водача 
в схемата раду Албот (мол, 
№79) с 6:3, 6:4.

Снимкаcev.eu

Добромир Димитров (вдясно) вдига топката  
за Виктор Йосифов в мача на Хебър срещу берлин Волейс

Наско Сираков 
атакува Лудогорец
ШефътнаЛевскисепазиотличнинападкикъмБобимихайлов

Андреев и Кузманов отпаднаха в Роан

Фалстарт за Хебър  
в Шампионската лига

„Орлите" догонват ЦСКА 


